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Z PERA STAROSTKY OBCE

Vianočná modlitba

na Vianoce stromček svieti,
sedia pri ňom všetky deti.

malé detičky sa radujú,
na Ježiška čakajú.

Pri večeri  všetci sedíme
a spoločne sa modlíme.

Veď na modlitby je už čas!
Zima je tu zas a zas.
tohtoročné Vianoce
všetko sa tu ligoce,

na stromčeku sviečky svietia
a pod oknom už sane letia.

Anton Danihel

Určite už nechýba v domácnostiach vôňa nadchádza-
júcich Vianoc. Po tom celom zvláštnom roku sa asi viac 
tešíme na prežívanie blížiacich sa dní. Isto sa neubrá-
nime ani myšlienkam, ako sme tento rok prežili. Možno 
sme viac frustrovaní z nepohodlia, ktoré nám končiaci 
rok priniesol. Sme unavení z rôznych opatrení, ktoré 
sme museli do svojich životov prijať. Odmietame ich. 
Mnohí z nás prišli o prácu, istoty. Naše deti a žiaci sa 
vzdelávajú on-line a mnohí sme presvedčení, že strá-
cajú nielen sociálne kontakty, ale aj návyky učiť sa. A o so-
ciálne kontakty prichádza každý z nás.

Poďme sa aspoň trochu pozrieť na končiaci sa rok. 
Tento rok bol pre prácu v našej obci iný ako predchádza-
júce roky. Naplno sme sa vrhli do uskutočňovania kul-
túrnych a športových aktivít. Stihli sme osláviť a spolu 
s vami malými aj veľkými zabaviť sa vo fašiangovom 
období, trochu spoločne zašportovať na klzisku a ly-
žiarskom svahu. A prišiel marec a s ním úplné zastave-
nie času. Zostali sme prekvapení, vystrašení, no napriek 
tomu  sme si, paradoxne, boli viac blízki. Spoločne sme 
sa snažili o zdieľanie všetkých informácií, mnohé naše 

občianky a občania nám pomáhali pri zabezpečovaní 
ochranných prostriedkov – rúšok pre zraniteľnejšiu časť 
našej obce, pomáhali pri zabezpečovaní liekov a nákupov 
pre starších a osamotených ľudí. Tá obrovská spolupa-
tričnosť bola úžasná. Hoci sa čas akoby zastavil, zrazu 
sme si viac uvedomovali, aká je rodina a naši blízki, pre 
nás dôležitá. 

Aj z pohľadu obce sme zostali opatrní. Zovšadiaľ sa 
na nás valili správy o ekonomickom prepade. Museli 
sme zvažovať, čo s naplánovanými investíciami. Podari-
lo sa nám napriek počiatočným obavám zariskovať a usku-
točniť aspoň niektoré – oprava múra a oplotenia pri „No-
vákovci“, opravenie padajúceho kanála a vybudovanie 
parkoviska, vybudovanie malého kompostoviska či iné 
investície menšieho rozsahu. 

Úspechom pre nás všetkých bolo leto, kedy sa opat-
renia uvoľňovali a my sme si vydýchli. Následne prišiel 
šok z ich znovuzavedenia. Tešili sme sa na rozbehnu-
tie obecných akcií turistiku, hody, adventné koncerty... 
Všetko sme boli nútení stopnúť. Posedenie pre dôchod-
cov sme museli vyriešiť aspoň formou malého darčeka 

Prežívame posledné dni končiaceho sa roka 2020. Roka, ktorý je pre nás iný ako minulé roky. Roka, ktorý v nás 
stále vyvoláva množstvo otázok, zamyslení. Verím, že sa všetci tešíme na najkrajšie posledné dni tohto starého roka, 
no sprevádzajú nás rozpačité myšlienky či otázky. Ako prežijeme Vianoce, sviatky narodenia Ježiša, sviatky pokoja? 
Budeme osamotení, alebo ich budeme môcť prežiť k kruhu najbližších? Nevieme ich s istotou zodpovedať. Každopád-
ne ten pokoj by sme si mali vytvoriť každý vo svojom vnútri. 
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a oslávencov, jubilantov aspoň z diaľky pri plote potešiť 
malým darčekom. V lete sme akosi vytesnili, že nás od-
borníci upozorňovali na 2. vlnu pandémie. Nechceli sme 
to vidieť. A výsledok? Vnímam to tak, že zrazu sme sa 
rozdelili. Tú počiatočnú spolupatričnosť sme nahradili 
väčšou negativitou. Každý chápe a prežíva túto situáciu 
po svojom. Zdá sa, že nám chýba zlatá stredná cesta. 
Sme názorovo rozdelení v rodinách, na pracoviskách. 
To, čo nás malo spojiť a zabojovať o spoločný cieľ, nás 
rozdelilo. Vyhráva strach, hnev, úzkosť, obavy. Nechá-
peme, ako sa na vzniknutú situáciu máme pozerať. Žili 
sme svoj určitý štandard a cítili sme sa neohrození. Mno-
hí z nás o trápeniach a rôznych skúškach rozprávame 
ako o zápase, ktorý musíme vyhrať. Keď však začneme 
prehrávať máme pocit, že sme sa dostatočne nesnažili. 
Cítime sa ako porazení aj keď nás ovplyvnili také fakto-
ry, ktoré sme nedokázali ovplyvniť my. Možno je niekedy 
lepšie vložiť svoje obavy a strach do dôvery v pomoc od 
druhých. Neznamená to súhlasiť so všetkým, čo nás vy-
rušuje. Znamená to odovzdanosť. Nie je však jednoduché 
vzdať sa ilúzie, že máme všetko pod kontrolou. Mne to 
však naozaj neprináleží hodnotiť. Je to len zamyslenie...

Tak ako som vlani písala o roku 2019, že by som ho 
mohla charakterizovať ako obdobie učenia sa trpezli-
vosti, tak tento rok je celý hlavne o trpezlivosti. Napriek 
tomu sa nevzdávame a trpezlivo pripravujeme projekty 
nielen stavebné, ale aj projekty vyhlasované EÚ či inými 
fondami, investičné zámery a snažíme sa ich posúvať do 
reality.  O týchto aktivitách sa dozviete v ďalšom príspev-
ku, ktorý je zameraný na plnenie volebného programu 
v priebehu dvoch rokov. V spomínanom príspevku sa do-
zviete o ďalších aktivitách pripravovaných nielen v budúcom 
roku, ale aj v nasledujúcom období. Chceme vám všet-
kým poďakovať za trpezlivosť pri budovaní optickej siete 
v našej obci a veríme, že budeme všetci spokojní nielen pri 
využívaní kvalitnejších služieb od Slovak Telekomu, ale aj 
po priebežných spätných terénnych úpravách a následne 
konečných, ktoré budú pokračovať na jar 2021. 

Napriek tomuto nepriaznivému obdobiu nás teší aktivi-
ta našich spoluobčanov. Náš Dobrovoľný hasičský zbor 
pri každej možnej príležitosti, aktivite, akcii pomáha obci 
s ich organizáciou. Jeho členky a členovia nám pomohli 
úspešne zvládnuť Testovanie na COVID-19. Sú a chcú 
byť nápomocní pri akomkoľvek dianí v obci. Patrí im za 
to nielen môj, ale určite aj váš obdiv. 

Obdiv a moja úcta smeruje ku každému jednému, 
kto akýmkoľvek spôsobom pomohol našej obci, nielen 
sponzorsky, ale hlavne ľudsky. Poďakovanie patrí MUDr. 
Orechovskej, všetkým zdravotníčkam, dobrovoľníčkam 
a dobrovoľníkom, ktorí taktiež pomohli a profesionálne 
a ľudsky zabezpečili všetky kolá Testovania na COVID--19. 
Ich mená boli zverejnené v poďakovaniach na webovej 
stránke obce. Ďakujeme všetkým našim organizáciám, 
podnikateľom a spoločenstvám v obci, ktoré nám akým-
koľvek spôsobom pomohli pri zveľaďovaní našej obce 
a ktoré nám boli veľmi nápomocné počas celého roka 
– Poľnohospodárske družstvo Melčice-Lieskové, Poľov-
nícke združenie Ždanová, Základná škola s materskou 
školou Jána Smreka, obidve Jednoty dôchodcov, firma 

Svecons, p. Monika Rašičová,  p. Peter Vacula, p. Mária 
Ondrášková, p. Branislav Ondrášek, p. Branislav Lichner, 
p. Michal Mizerák, p. Rastislav Oravec, p. Michal Zajíček, 
p. Dušan Novák. Monika Zajíčková a mnohí iní. Prijmite 
ospravedlnenie, ak sme na niekoho zabudli, no naša vďaka 
patrí naozaj všetkým, ktorí stáli pri nás počas celého roka. 

Ďakujeme predstaviteľom evanjelickej farnosti a. v. 
v Adamovských Kochanovciach Mgr. Jánovi Ochodnic-
kému a rímskokatolíckej farnosti v Adamovských Kocha-
novciach Mgr. Andrejovi Krúpovi za duchovnú podporu 
v týchto neľahkých časoch. 

Nevieme, čo prinesie nový rok. Radi by sme rozbehli 
ďalšie investície. No všetko závisí od naštartovania 
ekonomiky. Veríme však, že prídu sľubované financie 
z Európskej únie a budeme tak môcť čerpať finančné 
prostriedky na projekty, ktoré prispejú k rozvoju a zveľa-
deniu aj našej obce. Úloh, ktoré musí obec riešiť, nie je 
málo a nie sú jednoduché. V budúcom roku aj vás, milí 
občania, čaká minimálne jedna z nich. Je ňou sčítanie 
obyvateľstva, ktoré už naša pracovníčka neúnavne pri-
pravuje. Jednou z našich spoločných úloh je zaujať jas-
né stanovisko k ekológii, a tak k zlepšovaniu životného 
prostredia. Verím, že je v každom z nás pevne zakore-
nené starať sa nielen o seba, svoje najbližšie okolie, ale 
aj o prostredie, v ktorom všetci žijeme. Všímam si, že 
viacerým z nás to nie je ľahostajné, a som presvedčená, 
že sme dobrým príkladom pre ostatných. Možno aj pre 
tých, ktorí stále neváhajú odhodiť na zem plechovku či 
obal z jedla. V apríli sme vyvinuli iniciatívu vzbudiť váš 
záujem o čistenie nášho okolia. Prvé lastovičky v podo-
be záujmu prileteli už na jar. Veríme, že v nej budeme 
s vašou pomocou pokračovať.

Tie najdôležitejšie úlohy z pohľadu chodu obce však nie 
je možné zabezpečiť bez vzájomnej spolupráce. Dovoľte 
mi vysloviť poďakovanie všetkým poslancom obecného 
zastupiteľstva, členom jednotlivých komisií, členom krí-
zového štábu, pracovníčkam a pracovníkom obecného 
úradu. Bez vzájomnej súčinnosti by sme len ťažko mohli 
pokojne, tvorivo a zodpovedne riešiť jednotlivé potrebné 
činnosti, aktivity, investície pre rozvoj obce. 

Vďačnosť. To je dar, ktorým by sme mali obdarovať 
ľudí okolo seba. Drahí spoluobčania, sme vám vďační za 
priazeň, ktorú nám odovzdávate každý deň v roku, sme 
vďační za konštruktívne nápady aj konštruktívnu kritiku. 
To všetko nás motivuje do ďalšej práce.  Verím, že na-
priek strachu a obavám nás toto náročné obdobie má 
čo naučiť. Možno nás posunúť v hodnotovom rebríčku, 
možno nám ukázať nové perspektívy.

Sviatky predstavujú prirodzený priestor na odpočinok. 
Mal by to byť čas pokoja a rozmýšľania. Vážme si tieto 
dni. Možno nám pomôžu nájsť stratený pokoj a harmó-
niu. Nebojme sa snívať. Radosť z jednoduchých a záro-
veň nádherných vecí je kľúčom k otváraniu nových mož-
ností v našom prežívaní. Nech vianočné sviatky prehĺbia 
vašu radosť a istotu z viery, že narodené Dieťa v jasliach 
nás naplní hlbokým pokojom. Nech vás sprevádza svo-
jím požehnaním na cestách vášho života.

Mgr. Katarína Remencová, starostka obce

Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA
19. 5. 2020
Obecné zastupiteľstvo Melčice-Lieskové:

•  Schválilo VZN o opatrovateľskej službe, o spôsobe ur-
čenia a výšky úhrady za poskytované sociálne služby.

• Zobralo na vedomie 
a) obstaranie územnoplánovacieho podkladu, urbanis-

tickej štúdie na náklady investora, prostredníctvom 
odborne spôsobilej osoby, na obstarávanie urbanistic-
kej štúdie, podľa § 2a) zákona č. 50/1976 Zb. Zákon 
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o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (staveb-
ný zákon),

b) postup verejného prerokovania urbanistickej štúdie, 
v súčinnosti obce Melčice-Lieskové ako príslušného 
orgánu územného plánovania a príslušne odborne 
spôsobilej osoby, na obstarávanie urbanistickej štúdie, 
podľa § 2a) zákona č. 50/1976 Zb. Zákon o územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon),

a schválilo zadanie urbanistickej štúdie pre investičný 
zámer novostavby rodinného domu stavebníka Gian 
Paola Lutzu pre územie s parc. č. C-KN 622/27 v k. ú. 
Melčice obstarávané prostredníctvom odborne spô-
sobilej osoby, na obstarávanie urbanistickej štúdie, 
podľa § 2a) zákona č. 50/1976 Zb. Zákon o územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon).

•  Zobralo na vedomie žiadosť Hospicu milosrdných  se-
stier, Súvoz 739, 911 01 Trenčín o poskytnutie finančné-
ho príspevku.

• Zobralo na vedomie informácie  k rozpočtu obce z dô-
vodu vyhlásenia mimoriadnej situácie.

• Zobralo na vedomie prerokovanie možného čerpania 
úveru obce.

• Schválilo zmenu rozpočtu obce Melčice-Lieskové roz-
počtovým opatrením č. 1/2020 v zmysle ustanovenia 
§ 14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávny a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov podľa predloženého návrhu.

• Zobralo na vedomie správu o činnosti zo zasadnutia 
finančnej komisie, konanej dňa 22. 4. 2020.

• Zobralo na vedomie správu o činnosti zo zasadnutia 
komisie výstavby, pôdohospodárstva a životného pro-
stredia, konanej dňa 29. 4. 2020.

15. 6. 2020
Obecné zastupiteľstvo Melčice-Lieskové:
•  Schválilo zapojenie sa do výzvy na predkladanie žia-

dostí o poskytnutie dotácie v oblasti podpory regionál-
neho rozvoja, kód výzvy 6407/2020/OSMRR a schvaľu-
je spoluúčasť na financovaní projektu vo výške 10 % 
z ceny celkových oprávnených výdavkov projektu a za-
bezpečenie financovania prípadných neoprávnených 
výdavkov z rozpočtu obce.

23. 6. 2020
Obecné zastupiteľstvo Melčice-Lieskové:
•  Schválilo Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2020, 

ktorým sa schvaľuje Prevádzkový poriadok pohrebísk 
obce Melčice-Lieskové.

•  Zobralo na vedomie Správu nezávislého audítora o ove-
rení individuálnej a konsolidovanej účtovnej závierky za 
rok 2019.

•  Zobralo na vedomie Správu hlavného kontrolóra a sta-
novisko k záverečnému účtu obce.

• Schválilo záverečný účet obce a celoročné hospodáre-
nie bez výhrad.

• Schválilo použitie prebytku rozpočtového hospodáre-
nia na tvorbu rezervného fondu vo výške 16 746,46 €.

• Schválilo Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
obce Melčice-Lieskové na 2. polrok 2020.

• Zobralo na vedomie prerokovanie možného čerpania 
úveru obce.

• Schválilo zmenu rozpočtu obce Melčice-Lieskové roz-
počtovým opatrením č. 2/2020 v zmysle ustanovenia 
§ 14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávny a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov podľa predloženého návrhu. 

• Schválilo zápisky Kroniky obce Melčice-Lieskové za 
rok 2019.

• Schválilo Cenu obce v hodnote 50 € Mgr. Denise Ha-
láčkovej.

• Schválilo Zmluvu o zriadení vecných bremien na 
základe Zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vec-
ných bremien ev. č. budúceho oprávneného: 15/765/
L13.0719.15.0003/ZBZ_VB na pozemok parc. č. KN-E 
LV č. 863 vo výmere 920 m2 v k. ú. Zemianske Liesko-
vé.

• Schválilo na vedomie urbanistickú štúdiu “Regulačný 
blok NB8 – urbanistická štúdia“ Melčice-Lieskové, kto-
rá bola vypracovaná na spodrobnenie územného plánu 
obce v súlade so záväznou časťou Územného plánu 
obce Melčice-Lieskové.

• Schválilo na vedomie žiadosť o odkúpenie/prenájom 
obecnej nehnuteľnosti pre p. Romana Dziňu  KN-E, 
parc. č. 1607, k. ú. Melčice.

• Schválilo na vedomie žiadosť neverejného poskyto-
vateľa sociálnej služby neziskovej organizácie Iskierka 
nádeje SD, n. o., Pri Parku 39, Trenčín 911 06 o poskyt-
nutie finančného príspevku na prevádzku na zabezpe-
čenie poskytovania sociálnej služby.

• Schválilo Zásady vybavovania petícií v podmienkach 
obce Melčice-Lieskové.

• Schválilo Komisiu pre vybavovanie petícií v obci Melči-
ce-Lieskové zloženú z poslancov: Ing. Branislav Fabian, 
Peter Fabian a Roman Mlčúch.

• Schválilo zapojenie obce Melčice-Lieskové do výzvy 
na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspe-
vok v rámci operačného programu – Operačný program 
Kvalita životného prostredia, kód výzvy OPKZP-PO4-
SC441-2019-53 s projektom „Rozvoj energetických slu-
žieb v obci Melčice-Lieskové“ nasledovne:
a) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinan-

covanie tohto projektu vo výške 5 %,  max. suma 600 
eur z celkových oprávnených výdavkov projektu,

b) zabezpečenie financovania prípadných neoprávne-
ných výdavkov z rozpočtu obce.

•  Zobralo na vedomie vzdanie sa členstva Petry Fabia-
novej, bytom Melčice-Lieskové  č. 398 z Komisie kultúry, 
školstva a športu pri OcZ Melčice-Lieskové ku dňu 30. 6. 
2020.

30. 7. 2020
Obecné zastupiteľstvo Melčice-Lieskové:
•  Schválilo   zámer spôsobu prevodu užívania v súlade 

s § 9a ods. 8e  zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 
v platnom znení prenájom nehnuteľného majetku obce 
a to: parcely registra č. 3 C-KN, výmera 670 m2, druh 
pozemku zastavané plochy a nádvoria, k. ú. Zemianske 
Lieskové, zapísaná na LV č. 1; parcela č. 5 C-KN, vý-
mera 407 m2, druh pozemku, záhrada k. ú. Zemianske 
Lieskové zapísaná na LV č. 1; parcela č. 781, C-KN, 
výmera 1 352 m2, druh pozemku zastavané plochy 
a nádvoria, k. ú. Melčice zapísaná na LV č. 1 výpožič-
ku parciel v zmysle osobitného zreteľa Združeniu obci 
Bielokarpatsko-trenčianskemu mikroregiónu za účelom 
realizácie projektu cezhraničnej spolupráce po dobu 
udržateľnosti projektu. Výpožička pozemku po dobu 
udržateľnosti projektu je bezodplatná,

• Schválilo odôvodnenie osobitného zreteľa: Obec vypo-
žičiava pozemok pre realizáciu projektu cezhraničnej 
spolupráce „Cyklotrasa ako prostriedok k objavovaniu 
prírodného a kultúrneho dedičstva v Bielych Karpa-
toch“.
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•  Schválilo v súlade s § 9a ods. 8e  zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v platnom znení prenájom nehnu-
teľného majetku obce a to: parcely registra č. 3 C-KN, 
výmera 670 m2, druh pozemku zastavané plochy a ná-
dvoria, k. ú. Zemianske Lieskové, zapísaná na LV č. 1; 
parcela č. 5 C-KN, výmera 407 m2, druh pozemku, zá-
hrada k. ú. Zemianske Lieskové zapísaná na LV č. 1; 
parcela č. 781, C-KN, výmera 1 352 m2, druh pozemku 
zastavané plochy a nádvoria, k. ú. Melčice zapísaná na 
LV č. 1 výpožičku parciel z zmysle osobitného zreteľa 
Združeniu obci Bielokarpatsko-trenčianskemu mikrore-
giónu za účelom realizácie projektu cezhraničnej spo-
lupráce po dobu udržateľnosti projektu. Výpožička po-
zemku po dobu udržateľnosti projektu je bezodplatná.

•  Schválilo  zmenu rozpočtu obce Melčice-Lieskové roz-
počtovým opatrením č. 3/2020 v zmysle ustanovenia § 
14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávny a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov podľa predloženého návrhu.

•  Schválilo čerpanie rezervného fondu v celkovej výške 
36 500,00 €, z toho:

 sumu 19 000,00 € na vybudovanie parkovacích miest 
a verejného priestoru pri budove obecného úradu,

 a sumu 17 500,00 € na opravu betónového múra a vý-
menu oplotenia pri „Novákovci“.

•  Schválilo v súlade s čl. XIV ods. 2 písm. a) Zásad 
hospodárenia a nakladania s majetkom obce Melčice-
Lieskové zriadenie vecného bremena bezodplatne na 
pozemky vo vlastníctve obce Melčice-Lieskové, k. ú. 
Melčice zapísané na LV č. 1 podľa geometrického plánu 
a to: KN C parcela č. 1503, druh pozemku zastavaná 
plocha a nádvorie o výmere 198 m2; KN C parcela č. 
1504, druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie vo 
výmere 538 m2; KN C parcela č. 1506, druh pozemku 
zastavaná plocha a nádvorie o výmere 5 m2 v prospech 
Západoslovenská distribučná, a. s., so sídlom Čulenova 
6, 816 47 Bratislava na základe Zmluvy o pripojení pre 
novovytvorenú zónu „IBV Staničná, Melčice-Lieskové“ 
na vybudovanie rozvodov NN.

16. 9. 2020
Obecné zastupiteľstvo Melčice-Lieskové:
•  Schválilo Všeobecne záväzné nariadenie č. 4/2020 

obce Melčice-Lieskové o podmienkach poskytovania 
dotácií z prostriedkov obce Melčice-Lieskové.

•  Schválilo Všeobecne záväzné nariadenie č. 5/2020 
o  pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky 
služieb v obci Melčice-Lieskové.

•  Schválilo zámer spôsobu prevodu užívania v súlade 
s § 9a ods. 8 písm. e)  zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskorších prepisov a Zásad hospodá-
renia a nakladania s majetkom obce Melčice-Lieskové, 
futbalové ihrisko parcela C-KN č. 99/3, 99/2,91/1; stav-
ba „Šatne pri futbalovom ihrisku“ súp. č. 477 č. p. C-KN 
100/6, tréningové ihrisko parcela E-KN 246/12, 245/2, 
244/2, 243/22; miestnosť pre rozhodcu s príslušen-
stvom (WC, sprchy) v „Kultúrnom dome“ súp. č. 477, 
parc. č. C-KN 100/5, 100/1, 100/3 v k. ú. Zemianske Lies-
kové na podporu rozvoja telesnej kultúry a športu pre Fut-
bal – FK Melčice-Lieskové.

•  Schválilo „Odôvodnenie osobitného zreteľa“: Obec pre-
najíma pozemky a priestory na  podporu rozvoja telesnej 
kultúry a športu pre Futbal – FK Melčice-Lieskové.

•  Schválilo v súlade s § 9a ods. 8 písm. e)  zákona č. 
138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších pre-
pisov a Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom 
obce Melčice-Lieskové, prenájom nehnuteľného ma-

jetku obce, a to: futbalové ihrisko parcela C-KN č. 99/3, 
99/2,91/1; stavba „Šatne pri futbalovom ihrisku“ súp. č. 
477 č. p. C-KN 100/6, tréningové ihrisko parcela E-KN 
246/12, 245/2, 244/2, 243/22;  miestnosť pre rozhod-
cu s príslušenstvom (WC, sprchy) v „Kultúrnom dome“  
súp. č. 477, parc. č. C-KN 100/5, 100/1, 100/3 v k. ú. 
Zemianske Lieskové na podporu rozvoja telesnej kultúry 
a športu v zmysle osobitného zreteľa občianskemu zdru-
ženiu Futbal – FK Melčice-Lieskové na dobu neurčitú. 
Výška je 1 € na jeden rok.

•  Zobralo na vedomie Stanovisko  hlavného  kontrolóra 
obce Melčice-Lieskové k dodržaniu poskytnutia návrat-
nej finančnej výpomoci zo štátnych finančných aktív 
v súlade s § 13 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových 
pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niek-
torých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len 
„zákon č. 523/2004 Z. z.“).

•  Schválilo prijatie návratnej finančnej výpomoci zo 
štátnych finančných aktív v súlade s § 13 zákona č. 
523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej sprá-
vy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov (ďalej len „zákon č. 523/2004 
Z. z.“) vo výške: 40 537 €.

•  Schválilo Cenu starostu obce v hodnote 50 € na jedné-
ho vybraného občana.

•  Schválilo odpustenie nájmu pre Ľubicu Ondrejičkovú, 
Salón Sára, Melčice-Lieskové 529 za obdobie od 16. 3. 
2020 do 5. 5. 2020 v celkovej výške 34, 09 €.

•  Zobralo na vedomie žiadosť o odpustenie nájmu p. 
Emílii Pagáčovej, Chocholná-Velčice č. 362.

•  Schválilo odpustenie nájmu pre Martinu Mizerákovú – 
Textil Soňa, Melčice-Lieskové 270, 913 05 - za obdobie 
od 16. 3. 2020 do 26. 4, 2020 v celkovej výške 97,42 €.

•  Schválilo vytvorenie finančnej rezervy na realizáciu Ná-
rodného projektu „Pomáhajúce profesie v edukácii detí 
a žiakov II“ v maximálnej  výške 2 915 €.

•  Schválilo zmenu rozpočtu obce Melčice-Lieskové roz-
počtovým opatrením č. 4/2020 v zmysle ustanovenia 
§ 14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávny a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov podľa predloženého návrhu.

•  Schválilo na základe zákona č. 369/1990 Zb., § 18c, 
ods. 5, odmenu hlavnému kontrolórovi obce vo výške 25 % 
z mesačného platu od 1. 6.2020.

•  Schválilo spoluúčasť vo výške 5 % na projekte Zdravie 
a bezpečnosť v školách 2020. 

•  Schválilo Ing. Petru Fabianovú bytom Melčice-Liesko-
vé č. 398 za člena Komisie kultúry, školstva a športu pri 
OcZ  v obci Melčice-Lieskové.

10. 11. 2020
Obecné zastupiteľstvo Melčice-Lieskové:
•  Schválilo Všeobecne záväzné nariadenie č. 6/2020 

obce Melčice-Lieskové o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady.

•  Schválilo zmenu rozpočtu obce Melčice-Lieskové roz-
počtovým opatrením č. 5/2020 v zmysle ustanovenia 
§ 14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 
územnej samosprávny a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov podľa predloženého návrhu.

•  Schválilo odpustenie nájmu pre Moniku Urbanovú, 
Kaderníctvo, Melčice-Lieskové 122, 913 05 za obdobie 
od 16. 3. 2020 do 7. 5. 2020 v celkovej výške 45,63 €.

•  Schválilo odpustenie nájmu pre Emíliu Pagáčová, Cho-
cholná-Velčice 362, 913 04 za obdobie od 16. 3. 2020 
do 31. 5. 2020 v celkovej výške 81,69 €.



5

•  Schválilo odpustenie nájmu pre Alenu Spačkovú  – 
KOZMETIKA, Melčice-Lieskové 444, 913 05 za obdobie 
od 16. 3. 2020 do 5. 5. 2020 v celkovej výške 20,75 €.

•  Schválilo dotáciu vo výške 40 € na jedného žiaka pre 
Centrum voľného času, Braneckého 4 ako súčasť ZŠ 
s MŠ sv. A. Svorada a Benedikta, Braneckého 4, 911 01 
Trenčín, v počte žiakov 3.

•  Schválilo dotáciu vo výške 40 € na jedného žiaka pre 
Centrum voľného času v zriaďovateľskej pôsobnosti 
Mesta Nové Mesto nad Váhom, v počte žiakov 1.

•  Zobralo na vedomie Návrh rozpočtu obce Melčice-

-Lieskové na rok 2021.
•  Zobralo na vedomie žiadosť  o odsúhlasenie zmeny 

vizualizácie pozemkov IBV Staničná, Melčice-Lieskové.
•  Schválilo uzavretie nájomnej zmluvy medzi Slovak 

Telekom, a. s., a obcou Melčice-Lieskové na prenájom 
pozemku v k. ú. Zemianske Lieskové, parc. č. 103, druh 
pozemku zastavaná plocha a nádvorie, ktorý je zapísa-
ný na LV č. 147 vo výmere 35 m2 za cenu 42 € za rok.

•  Zobralo na vedomie žiadosť p. Emílie Pagáčovej a sú-
hlasí s ukončením nájmu v zmysle dohody v podanej 
žiadosti.

Z pohľadu môjho volebného programu, ktorého napĺňanie 
prebieha v úzkej súčinnosti s poslancami sa nám podarilo: 
Životné prostredie, ekológia a vzhľad obce
•  zriadiť malú obecnú kompostáreň – otvorenie od ja-

nuára 2021; zabezpečiť kompostéry k rodinným domom 
a bytovým domom; nové kompostovisko na cintoríne 
v Zemianskom Lieskovom; zber jedlých olejov; drobný 
stavebný odpad 

•  právne upraviť zber komunálneho odpadu v časti obce 
Dolina – obec Ivanovce

•  pripraviť viacero stavebných projektov, ktorých územné, 
prípadné stavebné konanie prebieha – revitalizácia par-
ku pri futbalovom ihrisku, hasičská zbrojnica, materská 
škola a školská jedáleň, kultúrny dom,

•  otvoriť rokovania s TVK o možnosti vybudovania kanali-
zácie v časti obce Dolina

•  vymeniť polovicu autobusových zastávok v obci
•  priebežne skrášľovať naše prostredie kvetinovou výzdobou
•  opraviť múr a oplotenie pri budove „Novákovec“
•  opraviť vstup do budovy obecného úradu, opraviť pri obec-

nom úrade kanál a zároveň vybudovať nové parkovisko
•  opraviť lavičky v obci aj na cintorínoch a pravidelne sa 

starať o zeleň v obci.
Bezpečnosť obce
•  získať stavebné povolenie na vybudovanie chodníkov 

v časti obce Melčice a v časti obce Zemianske Lieskové
•  vypracovať pasportizáciu verejného osvetlenia s prípra-

vou na rekonštrukciu verejného osvetlenia
•  doplniť verejné osvetlenie v časti obce Dolina a v časti 

obce Zemianske Lieskové pri škole a PD 
•  vybudovať kamerový systém v obci (zapojenie január 

2021).
Kultúra a šport
•  z projektu SFZ vybudovať závlahový systém na futbalo-

vom ihrisku
•  vypracovať projekt na revitalizáciu a vybudovanie oddy-

chovej zóny pri futbalovom ihrisku, v súčasnosti prebie-
ha územné konanie

•  uskutočniť rôzne kultúrne, spoločenské a športové po-
dujatia (všetky sú uvedené na webovej stránke obce) 
– žiaľ od jari 2020 sme realizáciu týchto podujatí museli 
zastaviť z dôvodu pandémie

•  snažíme sa oceňovať našich spoluobčanov, ktorí pris-
peli k zviditeľneniu a zveľadeniu našej obce.

Sociálna politika, zdravotníctvo, školstvo
•  dali sme vypracovať vizualizáciu objektu bývalej MŠ na 

vybudovanie Domova pre seniorov a následne pripraviť 

verejné obstarávanie na vypracovanie projektovej doku-
mentácie

•  prebieha už spomínané územné konanie na vypracova-
né projekty rekonštrukcie školskej jedálne a rozšírenie 
kapacity materskej školy

•  spropagovať návštevu knižnice deťmi a žiakmi našej 
školy a obce rôznymi aktivitami

•  pripraviť pre deti letný tábor 
•  podporiť  viaceré školské projekty
•  vybudovať dažďovú kanalizáciu v areáli školy z obidvoch 

školských budov
•  finančne zabezpečiť zmodernizovanie a dokúpenie ku-

chynských strojov do školskej jedálne
Spolupráca a propagácia obce
•  spropagovať zasielanie SMS správ, sprístupniť bezplat-

nú aplikáciu na web stránke obce Som v obraze a obno-
viť a sfunkčniť facebookovú stránku obce; sprehľadniť 
a zmysle zákonných požiadaviek upraviť web stránku 
obce

•  do pamätnej izby získať kvalitnú lektorku a rozbehli sme 
tak návštevy pamätnej izby

•  zapojiť sa do projektu rozšírenia pamätnej izby – mo-
mentálne čakáme na výsledok – kde budú propagovaní 
významní obyvatelia obce

•  opätovne sme začali vydávať časopis Melčicko-Lieskov-
ský Elán

•  v rámci spolupráce nášho mikroregiónu zapojiť sa do 
projektu cezhraničnej spolupráce na vybudovanie sto-
jísk pre cyklistov v našej obci

•  spolupracujeme so všetkými našimi organizáciami 
a snažíme sa o ich podporu a rozvoj

•  založiť Dobrovoľný hasičský zbor v našej obci.
•  zaviesť  informačný mesačník o najdôležitejších aktivi-

tách a investíciách obce.
Okrem spomínaných aktivít sme zaviedli pracovné stret-

nutia poslancov OcZ, pripojili našu obec do systému DCOM 
-– elektronizácia informačného systému obce; vypracovali 
sme množstvo potrebných dokumentov, napr. k ochrane 
osobných údajov, komunitného plánu sociálnych služieb 
obce, programu odpadového hospodárstva, zásady hos-
podárenia a nakladania s majetkom obce, obnovili sme 
kroniku obce a iné; vystúpili sme z OZ Hippokretes, ktoré 
fungovalo bez právnej podpory a následne sme právne 
vyriešili nájomné zmluvy v objekte Zdravotného strediska, 
pripravili sme a následne schválili mnohé pre chod obce 
potrebné VZN (17) a mnohé potrebné vnútorné smernice 
chodu obecného úradu; pripravujeme zmeny a doplnky 
k ÚP č. 2.

AKO SA pOStupne MeniA cieLe nA reALitu
Pred dvoma rokmi som spolu s poslancami obecného zastupiteľstva získala dôveru vás, milé občianky a občania našej 
obce. Sme v polovici volebného obdobia, a tak by som chcela  zrekapitulovať to, čo sa nám podarilo uskutočniť a čo je 
našou víziou na ďalšie dva roky.
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Nie všetko však ide tak, ako sme si predstavovali. Máme 
ešte veľa vízií, ktorých realizáciu trpezlivo pripravujeme. 
Čakajú nás ďalšie dva roky, ktoré budú určite tiež veľmi 
hektické. Chceli by sme mnohé z projektov realizovať či už 
financovaním z vlastných zdrojov, alebo prostredníctvom 
výziev z projektov EÚ. Veríme, že sa nám podarí zreali-
zovať aspoň časť z našich plánov, prípadne pripraviť pod-
klady pre ďalšie obdobie. V budúcom roku by sme chceli 
realizovať výstavbu chodníka v časti obce Melčice, prie-
chody pre chodcov, trhovisko, začať budovať oddychovú 

zónu. Dokončiť územné konania a stavebné povolenia na 
rekonštrukciu školskej jedálne, na rozšírenie priestorov 
materskej školy, na rekonštrukciu hasičskej zbrojnice, na 
rekonštrukciu kultúrneho domu, a vybudovanie Domu pre 
seniorov a podľa možností sa uchádzať o finančné prostri-
edky prostredníctvom výziev z EÚ, prípadne grantových 
projektov. 

Veríme, že nás čakajú ďalšie zmeny k lepšiemu. Ďaku-
jeme vám za dôveru.  

starostka obce

uvítAnie detí dO ŽivOtA
V septembri sa nám podarilo privítať do života osem detí. Poprajme im spoločne veľa zdravia, šťastia, 

úspechov v živote a rodičom, veľa trpezlivosti a radosti zo svojich ratolestí.
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vZácnA návštevA pAMätnej iZBy jánA SMreKA
S vďakou a úctou privítala pani Oľga Kusendová vzácnu návštevu v pamätnej izbe. Vzácni ľudia, historici a pamätníci, 

ktorí sa pohybujú v oblasti histórie, kultúry a literatúry takto ocenili to, čoho boli svedkami:
„ S vďakou a obdivom hodnotíme zachránenú históriu obce Melčice-Lieskové. Pamätná izba je záslužný čin – hma-

tateľná školská pomôcka pre školy, generácie žiakov, aby s láskou siahali po diele nášho básnika – velikána“ –  napí-
sal do pamätnej knihy 8. septembra 2020, ktorá sa nachádza v pamätnej izbe, historik a pracovník Matice slovenskej 

a riaditeľ Štefánikovho múzea Košariská pán Pavol Trúsik. Sprevádzali ho Daniela Trúsiková a Daniela Žemlová.
„Rozprávanie o Jánovi Smrekovi bolo pani Oľgou neuveriteľne pútavé a krásne. Ďakujeme za krásny deň a ešte 

krajší duchovný zážitok“ – Dalma Sochorová, Ivan Sochor, Milan Vaníček.

Poľovníctvo, lov zveri, je také staré, ako ľudstvo samo.
Poľovníctvo a lov boli základom života už v praveku. 

Neskôr bolo výsadou kráľov a šľachty. Listina zo Svätého 
Beňadika z roku 1075 je prvou písomnou zmienkou o po-
ľovníctve. Hovorí sa v nej o práve na poľovanie. Mária 
Terézia a Jozef II. prijali veľa zákonných zmien a ustano-
vení o poľovníctve.

O organizovanom poľovníctve na Slovensku možno ho-
voriť až od roku 1920. Ale i to bolo v rukách bohatých. 
O rozšírení poľovníctva medzi obyčajných ľudí možno ho-
voriť až po vydaní nových zákonov po roku 1948. Vtedy 
začala nová éra poľovníctva na Slovensku. Boli založené 
nové poľovnícke spolky. Ich činnosť bola zameraná hlavne 
na lov zveri.

Nové zameranie poľovníctva prinieslo až vytvorenie Slo-
venského poľovníckeho zväzu a vznik miestnych organi-
zácií – poľovníckych združení. A tak to bolo i v Melčiciach 
a Zemianskom Lieskovom. Mladá generácia poľovníkov 
priniesla i zmenu v ich zameraní a činnosti. Už to nebol 
iba lov, ale predovšetkým ochrana a zveľaďovanie. Budo-
vali sa krmelce, soliská, senníky a chaty. Začali sa organi-
zovať spoločenské podujatia – zábavy, plesy, poľovnícke 
výstavy, kynologické akcie, brigády (hlavne na poľnohos-
podárskych pozemkoch).

Vážení spoluobčania,
naše poľovnícke združenie „ŽDÁNOVÁ“ Melčice-Liesko-

vé oslavuje tento rok jubilejné 25. výročie. Vzniklo v roku 
1995 právoplatným rozhodnutím Lesného úradu Trenčín 
po delimitácii PZ „Sokolí kameň‘‘ Chocholná-Velčice, kto-
ré dovtedy združovalo poľovníkov z Chocholnej-Velčíc, 
Adamovských Kochanoviec a Melčíc-Lieskového. Vznikol 
tak nový uznaný poľovný revír Melčice-Lieskové, ktorý po-
zostáva z poľovných pozemkov nachádzajúcich sa v k. ú. 
Melčice, Zemianske Lieskové a Adamovské Kochanovce.

Poľovný revír sa nachádza na pravej strane toku rieky 
Váh. Revírom pretekajú potoky Melčický a Kochanovský. 
Spodná časť revíru je rovinatého charakteru. Nad obcami 
Melčice-Lieskové a Adamovské Kochanovce prechádza 
do zvlneného pahorkatinového reliéfu predhoria Bielych 
Karpát, ktoré tvoria centrálnu časť revíru. Severozápad-
ná časť revíru je horského charakteru. Najvyšším vrchom 
revíru je vrch Dúžnik (807m n. m.). V rovinatej časti časti 
revíru prevládajú orné pôdy, v pahorkatinovej časti pre-
chádzajú do trávnatých porastov s výbežkami lesa. Od 
nadmorskej výšky 350-400 m začínajú prevládať súvislé 
lesné pozemky. Na lesných pozemkoch prevládajú dubo-
vo-bukové lesy. Z ostatných drevín sú zastúpené javor, 
jaseň, hrab, lipa, breza. Dub a buk poskytujú zveri mimo-

riadnu potravinovú základňu, hlavne počas semenných 
rokov. Pestovanie atraktívnych plodín na poľnohospodár-
skych pozemkoch poskytuje zveri počas bohatý zdroj po-
travy a aj celodenného úkrytu. Napriek týmto, napohľad 
priaznivým potravinovým podmienkam, naše poľovnícke 
združenie každoročne pripravuje veľké množstvo kŕmnej 
soli, dužinatého, objemového a jadrového krmiva na zim-
né prikrmovanie.

Poľovnícke združenie má 25 členov. Sú to obyvatelia 
obcí Melčíc-Lieskového a Adamovských Kochanoviec. 
V troch prípadoch sú to bývalí obyvatelia týchto obcí. Naši 
členovia odpracujú ročne množstvo brigádnických hodín 
(brigády v revíri – príprava krmiva, prikrmovanie, výstavba 
a oprava prikrmovacích zariadení, brigády na PD a ochra-
ne revíru). Na prikrmovanie zveri boli vybudované krmelce 
na objemové krmivo, násypce na jadrové krmivo a soliská, 
spolu stoosem týchto zariadení. Taktiež sú vybudované 
i násypce a jedno políčko pre malú zver. V revíri je vybu-
dovaných niekoľko nekrytých a kazateľnicových posedov, 
ktoré slúžia nielen na lov, ale i na pozorovanie zveri. Sú-
časťou revíru sú i dve poľovnícke chaty.

Poľovnícke združenie ŽDÁNOVÁ je aktívne i v kultúrnej 
oblasti a každoročne organizuje poľovnícky ples, ktorý sa 
teší mimoriadnej obľube našich spoluobčanov.

Aktívni sme i v oblasti poľovníckej kynológie. Štyrikrát 
sme v našim revíri usporiadali v spolupráci s RgOTN skúš-
ky poľovníckych psov, na ktorých sa overuje ich výcvik 
a vlohy. Po úspešnom absolvovaní týchto skúšok sa tieto 
psy stávajú poľovne upotrebiteľné. Za tieto skúšky získa-
lo združenie vyznamenanie za úspešné usporiadanie od 
RgOTN.

Počas nášho pôsobenia bola činnosť mnohých našich 
členov bola ocenená pamätnými medailami druhého a tre-
tieho stupňa za rozvoj poľovníctva na Slovensku.

V revíri je bohaté zastúpenie zveri. Hlavným druhom je 
srnec, ktorý je rozšírený po celom revíri. Vedľajším dru-
hom je diviak, jeleň, muflón a v poslednom čase zazname-
návame výskyt daniela. Z malej zveri je to zajac, bažant, 
líška, jazvec a taktiež veľké množstvo pernatej zveri.

Veľmi nás teší zlepšujúca sa spolupráca s obecnými 
zastupiteľstvami obcí Melčíc-Lieskového a Adamovských 
Kochanoviec.

Vážení spoluobčania, dovoľte nám, aby sme poďakovali 
všetkým tým, ktorí rovnako ako my prispievajú k ochrane 
a zveľaďovaniu fauny a flóry v našej prírode.

                               Poľovnícke združenie „ŽDÁNOVÁ“
Melčice-Lieskové

pOľOvnícKe ZdruŽenie „ŽdánOvá“ MeLčice-LieSKOvé



8

Nie je jednoduché napísať príspevok do populárneho a medzi občanmi obľúbeného Melčicko- Lieskovského Elánu.
Nie je to ľahké ani v časoch, ktoré  sú poznačené takou dramatickou situáciou akú prežívame v týchto dňoch. Takmer 

všetci cítime, že korona vírus ovplyvňuje naše vedomie, naše pocity, naše správanie a vieme, že to pôsobí na nás nie  
dobre. Stále nás prepadávajú myšlienky, ako to bude s mojím zdravím a zdravím mojich blízkych. Sú to veci, ktoré nás 
nenechávajú chladnými a naše myšlienky sa tým neustále zaoberajú, a tak sa dostávame do zložitých, a niekedy aj ťažko 
riešiteľných situácii. Myslím však, že i táto zvláštna doba bude mať svoj koniec a v blízkej budúcnosti si všetci budeme 
užívať tie krásne chvíle, ktoré nám dokáže život s blízkymi pripraviť.

OčAMi MieStnehO ZO SLOvenSKéhO ZväZu 
prOtifAšiSticKých BOjOvníKOv MeLčice-LieSKOvé

Ale okrem už popísaných obáv, 
sú aj iné témy, ktoré v vnímame z mé-
dií negatívne. Je to napríklad isla-
mizmus, ktorý svojou agresivitou 
zasiahol zrejme pri poslednom ná-
silnom útoku vo Viedni. A tak aj do 
nášho myslenia a prebúdza v nás 
predstavy akoby sa to vyvíjalo, ak 
by sa ich agresivita presunula do na-
šej blízkosti, na naše územie. Bola 
by to situácia, ktorá by nás nielen 
vyľakala, ale ovplyvnila by aj naše 
správanie, no hlavne naše myslenie. 
Takže modlime sa za to, aby sa tieto 
násilnosti nedostali do našej krajiny 
a nedostali nás do polohy riešiť tento 
druh tohto nekorektného a agresív-
neho správania sa islamistov.

Nemenej dôležitý  je i nárast neo-
fašizmu, ktorý veľmi nevhodne zasa-
huje do našich životov. Niektorí majú 
z rozprávania svojich rodičov alebo 
starých rodičov v pamäti situácie, keď 
v čase druhej svetovej vojny fašisti 
ukrutným spôsobom ukončili životy 
židov a nevinných ľudí. Majme neu-
stále na pamäti odvahu a množstvo 
bojovníkov, ktorí bojovali na strane 
protifašistického odboja a neváhali 
nasadiť do bojov aj vlastné životy. Sú 
to ľudia, na ktorých nesmieme nikdy 
zabudnúť a budeme si ich hrdinstvo 
pripomínať.

 Aj Slovenský zväz protifašistic-
kých bojovníkov patrí medzi tie orga-
nizácie, ktorá si ctí a váži všetkých, 

ktorí so zbraňou v ruke bojovali proti 
fašistickej tyranii. A to je dôvod, aby 
sme si každoročne spomenuli na 
tých, ktorí nás počas vojny bráni-
li a boli ochotní položiť svoje životy 
i za naše životy, ktoré v súčasnosti 
žijeme.

Nezabúdajme! Aj z tohto dôvodu si 
dovoľujem požiadať vás, milí spolu-
občania, ak bude naša ZO SZPB 
v spolupráci s obecným úradom v bu-
dúcnosti organizovať spomienkové 
oslavy na tých, čo položili životy za 
našu slobodu a oslavy SNP, príďte si 
ich uctiť k pomníku padlých v Melči-
ciach-Lieskovom.

Vladimír Misároš
ZO SZPB Melčice- Lieskové 

ZBer pOuŽitých OLejOv A tuKOv Z dOMácnOSti
Možno sa nad touto otázkou ešte nezamýšľal nikto z vás. 

Vaša obec je tu pre vás, aby vám vysvetlila nebezpeč-
né následky vylievania kuchynského oleja z domácnosti 
do prírody. Zároveň vám ponúkame riešenie a pomocnú 
ruku pri zbere opotrebovaného kuchynského oleja, masti 
či tuku. 

Tým  občanom, ktorí sa ešte doteraz nezapojili do zbe-
ru požitého kuchynského oleja v našej obci ponúkame 
možnosť prostredníctvom opakovane použiteľného lie-
vika určeného na bezpečné preliatie oleja do PET fliaš, 
ktorý každá domácnosť na požiadanie dostane bezplatne 
na tunajšom obecnom úrade. Uzatvorené PET plastové  
fľaše s obsahom použitých olejov a tukov z domácnos-
ti budete môcť priniesť do zbernej nádoby, ktorá sa na-
chádza pri budove obecného úradu (vzadu) a je označená 
ako zberná nádoba pre použité oleje a tuky z domácnosti. 
Použitý (prepálený ) kuchynský olej patrí medzi vedľajšie 
živočíšne produkty, ktoré nie sú určené pre ďalšiu ľudskú 
spotrebu. Prepálený kuchynský olej je možné recyklovať 
a následne vyrobiť z neho rôzne produkty, ako napr. para-
fín a ekopalivo (bionaftu). Energia vyrobená z bionafty je 
omnoho lepšia pre naše životné prostredie, pretože sa jej 
spaľovaním uvoľňuje do ovzdušia podstatne menej CO2 
emisií, ako je to pri fosílnych palivách. Taktiež obsah iných 
nebezpečných látok (napr.: oxidy síry a oxidy dusíka) je 
nižší ako pri klasickej nafte.

pri neekologickom odstraňovaní kuchynského oleja sa:
• Zanáša sa, prípadne upcháva kanalizačné potrubie
Pri vylievaní použitého kuchynského oleja do výlevky, 

tento olej vytvára olejový film na vnútornej ploche kanali-
začného potrubia. Na tento olejový film sa v krátkom čase 

začnú zachytávať rôzne nečistoty, ktoré prúdia potrubím.
Tieto nánosy vytvoria hustú hmotu na krajoch potrubia, 
ktorá najskôr zúži priemer kanalizácie, čím značne pokles-
ne prietoková kapacita kanalizačného potrubia a v koneč-
nom dôsledku sa môže celá kanalizácia i upchať. Taktiež 
vám mastný olej môže spôsobiť podobné problémy s do-
movými čističkami odpadových vôd.

• Životné prostredie a ľudský organizmus
Pri odstraňovaní použitého kuchynského oleja do voľnej 

prírody sa môže znečistiť nielen životné prostredie, naj-
mä pôda a podzemná voda, ale aj ohroziť životy ľudí či 
zvierat. Opotrebovaný kuchynský olej sa nesmie pridávať 
do jedla domácim zvieratám, pretože im spôsobuje vážne 
žalúdočné problémy. Keď vylievate opotrebovaný kuchyn-
ský olej či masť do kompostu, živíte tak hlodavce, ktoré na 
tento olej prilákate.

Možno ani neviete, že jeden liter benzínu alebo moto-
rového oleja znečistí päť miliónov litrov vody, jeden liter 
prepáleného kuchynského oleja znečistí jeden milión litrov 
vody. Z jedného litra prepáleného kuchynského oleja sa dá 
vyrobiť jeden liter bionafty. Jeden občan za rok spotrebu-
je približne päť l kuchynského oleja. Keďže na Slovensku 
žije viac ako päť miliónov obyvateľov, každý z nás si vie 
vypočítať, koľko opotrebovaného oleja sa vyprodukuje len 
na Slovensku. Keď tento odpad budeme neustále vylievať 
do prírody, negatívne následky nás všetkých už čoskoro 
zastihnú.

Všetci môžeme tak pomôcť krásnej prírode, ktorá si 
to tak veľmi zaslúži. Nezabúdajme, že kto chráni prí-
rodu, chráni tým seba, svoju rodinu a všetkých ostat-
ných občanov!

Dagmar Fabianová

OdpAdy A ŽivOtné prOStredie
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čo všetko SA udialo v našej obci, 
ale inak, ako sme zvyknutí

75. výrOčie OSLOBOdeniA OBce StAvAnie MájA

deň detí
1. júna navštívila starostka obce všetkých žiakov základnej školy a deti materskej školy a potešila ich sladkosťou.

rOZLúčKA S deviAtAKMi  A predšKOLáKMi
Opatrenia hlavného hygienika SR nám dovolili rozlúčiť sa s najstaršími žiakmi ZŠ  a s budúcimi prvákmi z materskej školy.

uKOnčenie šKOLSKéhO rOKA
Deň pred prázdninami sa žiaci lúčili na vonkajšom ihrisku.

OtvOrenie šKOLSKéhO rOKA
Žiaľ, ani po prázdninách nenastala zmena.
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76. výrOčie Snp
Aspoň v malom počte sme sa mohli stretnúť pri pamätníku 
SNP a položiť veniec.

OKtóBer – MeSiAc úcty K StAršíM
Slovo „BLAHOŽELÁM“ povedala starostka s jej zástup-
com jubilantom v našej obci a „ĎAKUJEME“, vyjadrili deti 
základnej školy písomným pozdravom a deti materskej 
školy piesňou a básňou v miestom rozhlase.

pAMiAtKA ZOSnuLých
Starostka obce položila veniec a zapálila symbolickú svieč-
ku v Melčiciach aj v Zemianskom Lieskovom za všetkých, 
ktorí kvôli opatreniam nemohli navštíviť cintoríny.

Advent
Od tohto roku je v obci osadený adventný veniec, a tak 
postupne zahoreli adventné sviece.

MiKuLáš nA KOči
Deti tento rok neprišli za Mikulášom tradične k jedličke, 
ale Mikuláš naložil balíčky na svoj koč a porozdával ich 
deťom v obci.
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Jesenná výzdoba vo vašich predzáhradkách
Pri roznášaní kalendárov pre dôchodcov nemohli uniknúť našej pozornosti jesenné dekorácie 

a vyzdobené predzáhradky našich občanov. Ponúkame vám malú „ochutnávku“ ... Rozhodli sme sa, 
že v roku 2021 vyhlásime súťaž o najkrajšiu jesennú predzáhradku, o čom vás budeme informovať. 
Tešíme sa na vaše nápady, originalitu a na víťaza súťaže.

Rodina Nemčeková z Melčíc

Rodina Benková z Doliny Rodina Fabianová

Bytovka, časť obce Melčice

Oživenie dobrovoľných hasičov 
v našej obci má za sebou už rok. 
Mal to byť rok, v ktorom sme chceli 
splniť naplánované ciele. No hlavne 
to, aby náš zbor naďalej napredoval 
a v prípade potreby pomáhal ľudom, 
ktorí našu pomoc potrebujú. 

V tomto duchu sa nám podarilo 
všetku našu techniku dať do pre-
vádzkyschopného stavu. Spojazdnili 
sme všetky čerpadlá, elektrocentrály 
a ostatnú techniku. Jednotlivej tech-
nike bol vypracovaný osobitný pre-

vádzkový záznamník. Tým sme spl-
nili jednu z najdôležitejších úloh. 
V nadväznosti na to, dňa 20.06. 
2020 sa nám podarilo zorganizo-
vať taktické cvičenie nášho zboru. 
Cieľom cvičenia bolo zoznámenie 
sa s našou technikou, ktorá sa na-
chádza v protipovodňovom vozíku. 
Na tomto cvičení si zúčastnení čle-
novia vyskúšali ako obsluhovať túto 
techniku a hlavne ako bezpečne po-
stupovať pri jej manipulácii. Cvičenie 
malo štyri body, ktoré sme aj napriek 

dOBrOvOľný hASičSKý ZBOr MeLčice-LieSKOvé
nepriaznivému počasiu splnili. Po 
cvičení sa všetka technika očistila, 
doplnila pohonnými látkami a uloži-
la do pohotovostného stavu. V cvi-
čeniach chceme aj naďalej pokračo-
vať a tým získavať nové skúsenosti 
pri práci s našou technikou. Ďalej sa 
mám podarilo obliecť väčšinu našich 
členov do pracovných hasičských 
kompletov. Týmto patrí poďakovanie 
p. Miroslave Malcovej za jej veľkú 
ochotu, štedrosť a pomoc pri naku-
povaní hasičského vybavenia, ako 
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AKO SA dArí nášMu futBALOvéMu KLuBu

aj p. Pawlovi Kameckému, ktorý sa 
rozhodol potešiť dobrovoľných ha-
sičov sponzorským darom. Niektorí 
naši členovia sa zúčastnili v obci pri 
celoplošnom testovaní na ochorenie 
Covid 19. Pomáhali sme obecnému 
úradu, spolu s jeho zamestnancami, 
poslancami a dobrovoľníkmi pri jeho 
organizácii. Pre mnohých z nás ne-
príjemná akcia, nám však ukázala, 
že na našich dobrovoľných hasičov 
je možné sa spoľahnúť. 

Som presvedčený, že dobrovoľ-
ní hasiči sú v našej obci prínosom 
a preto verím, že aj naďalej budeme 

nápomocní občanom našej obce. 
Dobrovoľní hasiči, preto držme si pal-

ce v ďalších nových výzvach a úlohách. 
Zároveň vám ďakujem za ochotu 
pomáhať a za dobrú spoluprácu pri 
našej činnosti. 

Na záver mi patrí v mene celého 
DHZ Melčice-Lieskové popriať všet-
kým veselé Vianoce, plné radosti 
a pohody v kruhu najbližších. Kúzlo 
Vianoc nikdy nekončí a jeho najväč-
šími darmi sú rodina a priatelia. Do 
nového roku prajem všetko dobré 
a veľa zdravia.

Juraj Križko,  predseda DHZ
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Na prelome januára a februára sme v  športovej hale ZŠ 
s MŠ Jána Smreka organizovali dva halové turnaje v ka-
tegóriách U19 a U15 „1. ročník halového turnaja o pohár 
starostky obce“. Oba turnaje boli kvalitne obsadené muž-
stvami nie len z nášho regiónu. Účasť prvoligovej Dubnice 
nad Váhom či mužstiev ako Centrum futbalovej mládeže 
Jozefa Adamca, Lednických Rovní či Ladiec hovorí sama 
za seba. Turnaje sme zvládli po organizačnej stránke veľ-
mi dobre a po odovzdaní cien z rúk starostky obce bolo 
ocenením našej snahy uznanlivé poďakovanie všetkých 
zúčastnených.   

Po športovej stránke našim mužstvám nič nebránilo 
v kvalitnej príprave na nadchádzajúcu odvetnú časť súťaží. 
Využívali sme možnosti, ktoré ponúka obec a ZŠ s MŠ Jána 
Smreka a navyše sme mohli opäť trénovať aj na umelej 
tráve v akadémii AS Trenčín na Ostrove. V zimnom období  
prišlo v mužstve mužov k  doplneniu kádra o kvalitných 
futbalistov a naše ambície do odvetnej časti boli smelé.   
Súťaž sme mali dobre zohratú po jesennej časti a našim 
cieľom bolo ukončiť ju na prvom mieste. V jarných odve-
tách sme však nakoniec nenastúpili ani na jeden zápas. 
Našu spoločnosť zasiahla nečakaná rana v podobe ocho-
renia Covid 19 a neobišla ani športové aktivity a to až do 
takej miery ,že súťaž nakoniec nebola odohratá vôbec. 
A aj jej výsledky sa prvýkrát v histórii museli anulovať.

Futbalový klub však nezaháľal a využil túto pauzu na 
zveľadenie futbalového areálu. K lavičkám pre náhradní-
kov pribudlo miesto pre delegáta stretnutia a miesto pre 
kameramana. Začala sa budovať nová automatická závla-
ha, ktorá už v súčasnej dobe bola nevyhnutná. Za pomoci 
dotácie z futbalového zväzu a s zvýraznenou podporou 
obce,  miestnych funkcionárov a sponzorov bola v letných 
mesiacoch spustená.

Po prvom uvoľnení opatrení sme okamžite začali s tré-
ningovým procesom vo všetkých kategóriách a postupne 
sa začali pripravovať na novú sezónu 2020/21. Zmeny 
nastali aj vo vedení klubu, keď za nového prezidenta bol 
jednohlasne zvolený pán Jozef Čaňo a viceprezidentom 
sa stal Ľuboš Hanták.

Po dlhých rokoch strávených výchovou mladých futba-
listov skončili v kategórii U9 pán Lichner a v kategórii U11 
pán Fabian, obom patrí za odvedenú prácu v našom klube 
vďaka!

Nahradiť ich nebolo jednoduché, ale nakoniec sme rie-
šenie našli, naše trénerskej rady doplnil pán Martin Švest-
ka, bývalý prvoligový futbalista a naposledy tréner v dru-
holigovom Poprade.

Pred novou sezónou sme tak mali obsadené všetky ka-
tegórie, a to U9, U11, U13, U15, U19 a samozrejme muž-
stvo mužov. Kategórie prípraviek a dorastu hrajú najvyššiu 
okresnú súťaž a žiaci U15 a U13 naďalej pôsobia v tretej 
Lige západoslovenského futbalového zväzu.

Myslím si, že v dnešnej dobe je naša členská základňa veľmi 
veľká a dá sa povedať, že v širokom okolí aj najkvalitnejšia.

Počas letnej pauzy sme dostali ponuku na postup aj 
pre naše seniorské mužstvo do krajskej súťaže. Zvážili 
sme všetky aspekty možného postupu a nakoniec sme sa 
rozhodli tento posun prijať. A to najmä z hľadiska tohto-
sezónnej reorganizácie súťaží na Slovensku, ale takisto 
sme mali dostatočný čas na prípravu a kvalitné doplnenie 
mužstva, ktoré by bolo  konkurencieschopné.

Po  prvýkrát v histórii sme tak dostali možnosť prihlásiť 
sa do Slovenského pohára Slovnaft cup-u, čo sme aj vyu-
žili. Tento krok s odstupom času hodnotím veľmi pozitívne. 
Výbornými výkonmi a výsledkami sme urobili dobré meno 
nielen klubu ale aj obci Melčice-Lieskové. Náš klub a obec  
sa tak v priebehu poslednej doby dostal do povedomia fut-
balovej verejnosti a získal si väčší rešpekt a uznanie. 

Verím, že už prvý  zápas s Trenčianskymi Stankovca-
mi, ktorý sme vyhrali 2:0, bol pekným začiatkom novej éry 
nášho klubu. Odmenou za víťazstvo nám bol ďalší zápas 
druhého kola proti AFC Nové Mesto nad Váhom, ktorý pri-
lákal množstvo fanúšikov a v skvelej atmosfére sme doká-
zali po heroickom výkone vyhrať a postúpiť!

V treťom kole sme privítali súpera z Galanty a aj keď 
sme podali možno najlepší pohárový výkon, na ďalší  sen-
začný postup to tentokrát už nestačilo. Ale na naše vy-
stúpenie v  Slovnaft cupe určite zostanú pekné spomienky 
v pamäti všetkých fanúšikov melčického futbalu. 

V novom ročníku 5. ligy sever sme si ako nováčik tiež 
stanovili vysoký cieľ a to skončiť do tretieho miesta. Ten 
sme začali napĺňať  hneď v úvodnom kole víťazstvom 4:2 
u súpera v Kanianke.

V jesennej časti sme odohrali nakoniec 10 kôl a súťaž 
bola opäť prerušená. V priebežnej tabuľke sme skončili so 
ziskom 21 bodov na druhom mieste. S predvedenou hrou 
a výsledkami vládne čiastočná spokojnosť i keď o nejaký 
bodík sme určite mohli získať viac. Všetci pevne veríme, 
že v novom roku po uvoľnení opatrení bude možné súťaž 
dohrať. Naším cieľom bude kvalitne sa na to pripraviť, aby sme 
mohli splniť predsezónne ciele, ktoré sme si dali práve v roku, 
v ktorom náš futbal oslavuje 60. výročie svojho založenia.

FK Melčice-Lieskové

Náš futbalový klub oslavujúci v tomto roku 60. výročie svojho založenia vstupoval do roku 2020 plný odhodlania, pozitívnej 
energie s cieľom posunúť úroveň futbalu v obci na vyššiu úroveň, skvalitniť prácu v tréningovom procese, zveľadiť športový 
areál a v neposlednom rade zviditeľniť klub a obec nielen v rámci okresu. 

čo sa nám podarilo v roku 2020: činnosť členov 
jdS v časti obce Melčice

Na začiatku roku 2020 sme mali – rovnako ako po iné 
roky – mnohé smelé plány. Snažili sme sa ich nakombino-
vať tak, aby sme zapojili všetkých našich seniorov, pretože 
všetci chceme žiť aktívny život. Naplánovali sme si teda 
viaceré výlety v blízkom aj vzdialenom okolí, cesty za kul-
túrou a umením, pričom z tých vzdialenejších destinácií 
predovšetkým také, ktoré sú dostupné vlakom. Slovensko 
je krásne a stále na ňom máme čo objavovať a spoznávať. 
Plánovali sme však aj iné aktivity v našej obci, prostred-

níctvom ktorých sa snažíme zlepšovať a skrášľovať život 
u nás, ale aj také, ktoré umožňujú medzigeneračné prepo-
jenia medzi obyvateľmi. 

Začali sme teda hneď v zime. V Trenčíne sme navštívili 
divadelné predstavenie Štefánik, ktoré bolo veľmi zaují-
mavé svojím obsahom aj prevedením. Štefánik bol jedi-
nečnou osobnosťou v našich dejinách a dodnes nás môže 
v mnohých oblastiach inšpirovať. Počas fašiangov sme vo 
veľkom piekli – najskôr sme na detskom karnevale pripra-
vovali fánky, neskôr ďalšie členky zase napiekli koláče na 
koniec fašiangového obdobia pri pochovávaní basy. 

ZáKLAdná OrgAniZáciA jednOty dôchOdcOv – čASť MeLčice
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Opäť sa stretáva rok s rokom a my 
budeme hodnotiť uplynulé obdobie. 
Rok 2020 bol v mnohých oblastiach 
iný ako predchádzajúce roky. Na 
jeho začiatku sme sa všetci tešili na 
prichádzajúcu jar a... Vtom sa niečo 
zmenilo. Zrazu každý z nás pocítil 
viac alebo menej pandémiu choroby, 
ktorá nás zasiahla. V okamihu sme 
nemohli robiť úplne jednoduché veci. 
Stretnúť sa, spoločne si zaspievať 
alebo posedieť pri káve. My, dôchod-
covia, sme sa museli viac chrániť 
a dbať o svoje zdravie.    

Pandémia ochromila život aj v na-
šej obci. Vďaka obecnému úradu 
sme nezostali osamotení. V prípa-
de potreby sme sa mohli obrátiť na 
pracovníčky OcÚ.  Mnohí využili po-
moc dobrovoľníkov pri nákupe alebo 
zabezpečovaní liekov. Vážime si ich 

pomoc a vzájomnú spoluprácu. 
Ďakujeme! 

V 2. polroku sme nezorganizovali 
žiadnu spoločnú akciu. To však ne-
znamená, že sme o sebe nevedeli.
Telefóny fungovali. Na konci roka pre 
svojich členov výbor JDS zakúpil dar-
čekové poukážky a do obálky sme 
vložili aj pekný vianočný vinš. Neza-
budli sme ani na svojich jubilantov, 
ktorých bolo v roku 2020 požehnane 
veľa. Životné jubileum oslávilo 26 čle-
nov našej organizácie. Sme si vedo-
mí toho, že šťastie sa vždy skrýva 
v obyčajných veciach. V takých, ako 
je voľný deň, dobré slovo alebo len 
pokoj v srdci.  

Onedlho sú tu Vianoce. Je to čas, 
keď majú ľudia k sebe bližšie a uží-
vajú si ho so svojou rodinou. Dovoľ-
te, aby sme v mene ZO JDS Mel-

ZáKLAdná OrgAniZáciA jednOty dôchOdcOv – čASť LieSKOvé
čice-Lieskové, časť Lieskové č. 11 
zaželali všetkým obyvateľom našej 
obce spokojné vianočné sviatky. Zá-
roveň  vám chceme  popriať pevné 
zdravie. Veríme, že rok 2021 bude 
pre každého z  nás lepší. Vzácne sú 
chvíle, keď v niečo veríme.                         

Mgr. M. Lichnerová
Mrazivé ticho, všade biely sneh, 

konečne pokoj, nebo plné hviezd.                                                                          
Je tu čas vianočný, 

keď stromček sa ligoce,                                                       
prajeme vám zo srdca 

prekrásne Vianoce.
Veselé Vianoce a šťastný nový rok

prichádzame priať, 
aby človek človeka mal rád,

aby jeden druhému 
viac šťastia prial,

aby ten nový rok za to stál.
Výbor ZO JDS

Milí spoluobčania,
vo chvíli, keď sa nezadržateľne blíži koniec kalendárneho 

roka, my všetci, členovia Komisie školstva, kultúry a športu  
pociťujeme potrebu sa vám prihovoriť.

Máme za sebou a ešte stále prechádzame náročným 
obdobím, keď chtiac-nechtiac, vy i my sme nútení prežívať 
určitý druh izolácie. Žiaľ, v tomto roku to inak ani nešlo. 
Museli sme myslieť predovšetkým na zdravie našich rodín 
i celej našej obce.

Bol to rok, keď sme nemohli pre vás pripraviť mnohé 
aktivity, ktoré by nás nielen zblížili, ale hlavne priniesli nám 
všetkým chvíle pohody a spoločnej zábavy, všetko tak po-
trebné, aby sme pookriali popri našich každodenných sta-
rostiach.

Sme však šťastní, že sa nám z nášho bohatého plánu 
podarilo zrealizovať aspoň niečo na začiatku tohto roka. 
Vydaril sa Futbalový turnaj o pohár starostky obce v kate-
górii U 15 a U 19. Vo februári veľkú radosť priniesol deťom 
Detský karneval. Prišli v najrôznejších maskách, vytanco-
vali sa a s veľkým nasadením za zapájali do rôznych súťa-
ží. Deti i dospelí si pochutnávali na výborných koláčikoch 

a šiškách, ktoré pre nich napiekli členky Jednoty dôchod-
cov z Melčíc i Lieskového. Vo februári deti a mládež mali 
možnosť zakorčuľovať si na zimnom štadióne v Novom 
Meste nad Váhom. Vydarená bola i prázdninová lyžovač-
ka v lokalite Roháče – Spálená. Stihli sme aj fašiangovú 
oslavu s pochovávaním base. Ani tento rok nechýbali za-
bíjačkové špeciality od nášho mäsiara Michala Mizeráka, 
šišky a fánky od našich žien z oboch jednôt dôchodcov, 
ako i veselá zábava s HS Amazon.

Ľutujeme, že sme nemohli navštíviť plánované divadel-
né predstavenie, spoločne osláviť oslobodenie obce spo-
jené s turistickým pochodom, stavanie mája, Deň matiek 
a detí. Zrušené bolo i stretnutie rodákov na Dúžniku, 5. 
ročník vo varení guláša, ukončenie leta s oslavou SNP 
a opekačkou. Pripravovali sme i hodový jarmok, ale...

Potešilo by nás, keby sme mohli zrealizovať aspoň naše 
obľúbené koncoročné akcie počnúc Mikulášom a končiac 
silvestrovským stretnutím. Zostaňte všetci zdraví.

Prajeme vám pekné a požehnané vianočné sviatky na-
plnené sviatočnou pohodou a rodinným šťastím 
   Mgr.  Daniela Vančová

Z pOhľAdu KuLtúrnej KOMiSie

V svižnom tempe sme pokračovali aj ďalej a v marci sme 
sa veľmi tešili na novú aktivitu, ktorú sme chceli začať a ďalej 
rozvíjať – a to čítanie rozprávok deťom v materskej škole. 
Podarilo sa však len jedno takéto milé stretnutie, preto-
že do našich životov zasiahol nečakaný a nevítaný hosť 
– vírus. Tak, ako sa museli zrušiť a obmedziť aktivity vo 
všetkých oblastiach našich životov, museli sme sa aj my, 
seniori, vzdať mnohých naplánovaných činností. 

Ďalšie naše aktivity boli preto výrazne poznamenané 
obmedzeniami v spoločenskej a cestovateľskej oblasti. 
Napriek tomu sa nám podarilo zorganizovať jarnú aj je-
sennú brigádu na úpravu cintorína. V lete sme uskutočnili 
niekoľko bicyklových výletov v okolí, pričom sme – okrem 
iných ciest – využili aj pohodlnú cyklotrasu, „Vážsku ma-

gistrálu“, ktorá vedie popri Váhu a prepája Trenčín s No-
vým Mestom nad Váhom. Žiaľ, stále prítomný vírus nám 
nateraz neumožnil uskutočniť viac spoločných aktivít a mu-
seli sme sa utiahnuť do ústrania. 

Napriek tejto nepriaznivej situácii však máme veľké plá-
ny aj naďalej, pogratulujeme našim jubilantom a na Mi-
kuláša chceme potešiť našich členov drobnými darčekmi. 
Veríme, že keď príde nový rok, zase sa budeme môcť stre-
távať a uskutočňovať výlety a spoločné aktivity. 

Milí seniori, tento rok nebol vôbec ľahký, ale my sa ne-
vzdávame. Prajeme vám pevné zdravie, veselú myseľ, ra-
dosť v srdci a požehnané vianočné sviatky. Nuž a v novom 
roku 2021 si všetci želáme zdravie, šťastie a spoločné 
dobro, aby sme sa stretávali aj v budúcnosti. 

Výbor JDS Melčice  

T
T

T T
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OBčiAnSKe ZdruŽenie fSK KOLOvrátOK
V tomto roku nám kultúrny a spoločenský život značne obmedzila situácia koronavírusu. Prejavilo sa to vo všetkých 

oblastiach života v celej našej spoločnosti. Naša FSK Kolovrátok mala i v tomto roku pripravené mnohé aktivity, týkali sa 
najmä kultúrnych podujatí a rôznych vystúpení mimo obce.  Po minuloročnom úspešnom ročníku stretnutia heligonkárov 
odznelo: „O rok sa stretneme znova“. Bohužiaľ sa nám naše sny a plány zrútili ako domček z karát a pre náš kultúrny život 
je to kruté.

Živá kultúra sa nedá ničím nahradiť. Ak idete na nejaké kultúrne podujatie, chcete poznať niečo pekné, mať z neho 
zážitok, no hlavne vidieť či počuť niečo nové, zlepšiť si náladu či oddýchnuť. Je to výnimočná chvíľa, ktorá sa v rovnakej 
kvalite nedá prežiť v prostredí domova. V tom spočíva aj nenahraditeľnosť týchto chvíľ. Pandémia zasiahla do kultúrneho 
života podstatne, chýbajú nám spoločné stretnutia, skúšky, vystúpenia a mnohé spoločné aktivity. No musíme byť trpezliví 
a veriť, že sa situácia upokojí a dostaneme sa znova do zaužívaných koľají. Aj napriek tomu, že sa kultúrny život v našej 
obci prerušil, veríme, že po prekonanej náročnej situácii – kedy ide predovšetkým o zdravie a bezpečnosť nás všetkých, 
sa opäť budeme stretávať na vašich či našich obľúbených podujatiach. 

„Prajem vám, nech sa zažne láskou srdce každé, nech ste všetci doma spolu, nech nechýba nik u stolu. Nech budúce 
dni v šťastí vospolok, po celý nastávajúci rok.“

„Ďalší rok je tu zas, o rok zostarne každý z nás. Nech ten nastávajúci, teda lepší bude o stokrát, nech vám radosť žiari 
z očí celučičký rok a nech šťastie sprevádza každý deň váš krok. Krásny a šťastný Nový rok, nech vám trvá celý rok.“

Oľga Holásková, OZ FSk Kolovrátok

SPOZA   ŠKOLSKEJ   BRÁNY

Dňa 23. júna 2020 poslanci OcZ v Melčiciach-Lieskovom 
na svojom zasadnutí schválili ocenenie pre Mgr. denisu 
haláčkovú, učiteľku Základnej školy s materskou školou 
Jána Smreka v Melčiciach-Lieskovom. 

Bola vybraná ako najlepšia inovatívna učiteľka za našu 
krajinu spolu s ostatnými učiteľmi z iných krajín, ktorí sa 
dobrovoľne prihlásili do Microsoft programu s názvom 
Microsoft Innovative Educator Expert. 

V marci 2020 mala ísť reprezentovať svoju prácu do 
Sydney v Austrálii, čo sa, žiaľ, presunulo na neurčito, keď-
že v tomto období prepukol v Európe Covid-19. Získala 
Cenu obce Melčice-Lieskové za pedagogickú činnosť a re-
prezentáciu na Slovensku i vo svete. 

A takto sa na to pozerá ONA (Mgr. Denisa Haláčková):

cenA OBce ZA pedAgOgicKú činnOSť

Pred pár rokmi som sa zapojila do tímu inovatívnych 
učiteľov, kde navzájom spolupracujeme na celoslovenskej 
úrovni. Otvoril sa mi tým nový svet a posunuli sa mi obzo-
ry, ako rôzne sa dá pomocou nových technológií prinášať 
vzdelanie do školských lavíc. Celý tento tím pracuje pod 

hlavičkou Microsoftu, kde som  zaradená 
ako Microsoft Inovative Educator Expert 
(MIEE), teda inovatívny učiteľ – expert 
pracujúci s Microsoft technológiami. Takto 
vypadá môj expertský odznak, ktorý som 
získala aj pre tento školský rok.

šKOLSKý prOjeKt A MOjA SKOrO ceStA dO AuStráLie

Na celom Slovensku je nás cez päťdesiat a pracuje-
me na rôznych typoch škôl, od základných až po vysoké. 
Stretnutia s mojimi kolegami a vzdelávania, ktoré som tam 
absolvovala ma vždy napĺňali radosťou a tešila som sa na 
každý webinár (školenie cez internet), ktorý ponúkali.

Každoročne Microsoft vyhlasoval súťaž medzi všetkými 
učiteľmi o účasť na celosvetovej konferencií MIEExpertov 
a  po niekoľkých rokoch som aj ja nabrala odvahu a do 
súťaže som sa prihlásila. 

Minulý školský rok sa učitelia z celého sveta mali stret-
núť v Austrálii. 

Pre mňa bolo jasné, o čom bude môj projekt. Pracujem 
na škole, kde každý rok pribúdajú žiaci so špeciálnymi vý-
chovnovzdelávacími potrebami a všetci majú svoje vlastné 
problémy, mnohokrát také, že my ako učitelia sa musíme 
veľmi snažiť a vzdelávať, aby sme ich dokázali začleniť do 
bežného fungovania v triede. 

Ja učím anglický jazyk a informatiku. Na angličtine sa 
ich “inakosť” prejavuje veľmi intenzívne a zvládať ju, je  
pre väčšinu týchto študentov veľmi náročný problém, ktorý 
veľakrát končí hnevaním sa na učiteľa, plačom a pod. 
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Angličtina ako predmet je veľmi stresujúca a vyčerpávajú-
ca pre všetkých žiakov. 

Môj druhý predmet je úplne iný, na informatiku sa všet-
ci tešia a chodia tam veľmi radi. Je pekné vidieť, že žiak 
nechce odísť z učebne ani po zvonení. Informatika nie je 
ľahká, nehráme sa tam, naozaj sa pracuje, ale žiaci tam 
chodia radi, aj žiaci so špeciálnymi výchovnovzdelávacími 
potrebami. Naozaj je málo študentov, ktorí by informatiku 
naozaj z duše neznášali. Práve tento ich pocit a postoj 
som využila pri tvorbe môjho projektu pre MIEExpertov. 

Na našej základnej škole bol vyhlásený celoškolský pro-
jekt na tému VODA a voda bola témou všetkých detských 
výstupov. Počas celého roka sme sa zaoberali témou vody 
a jej významom pre život. Na školskej stránke na tomto 
odkaze  https://zsmelcice.edupage.org/text12/ nájdete 
práce  žiakov a výstupy z rôznych  predmetov. Zapojili  sa 
rôznymi spôsobmi  do tohto veľkého projektu. Keďže zaú-
radovala pandémia COVID-19, minulý rok sa tento projekt 
neukončil, ale pokračuje aj v tomto školskom roku a táto 
stránka bude postupne dopĺňaná.

Na Informatike sme so žiakmi druhého stupňa pracova-
li na ich projektoch veľmi intenzívne niekoľko hodín. Ich 
výsledky som spracovala na odkaze na našej  stránke. 
Otvorí sa vám po kliknutí na odkaz nad balónikmi. Je to 
strom SWAY prezentácii. (Sway je najmodernejšia prezen-
tačná technológia, ktorú majú k dispozícií všetci študenti 
našej školy, ktorí aktívne pracujú s kontom Office 365.)

Keďže som v tomto projekte chcela podporiť tímovú spo-
luprácu, každú skupinu som rozdelila na niekoľko menších 
tímov. Pretože bolo potrebné zabezpečiť, aby niektorí 
žiaci neboli diskriminovaní, tak si museli číslo svojho tímu 
žrebovať. 

Každý tím žiakov siedmeho a ôsmeho ročníka si musel 

určiť svoju tému, ktorú bude spracovávať, niektorí si témy 
dokázali vybrať samostatne a kto to nevedel, ten si opä-
tovne tému vyžreboval.

V Office 365 je možnosť spolupráce na jednom doku-
mente, to znamená že jeden žiak (vedúci) si založil doku-
ment a zazdieľal ho ostatným a tak každý sedel na inom 
mieste v triede, alebo doma a predsa spolupracoval na 
podkladoch na svoju tému. Pre mňa bolo milým prekvape-
ním, že žiaci  so špeciálnymi výchovnovzdelávacími potre-
bami sa stali aj vedúcimi, manažérmi vo svojich skupinách 
a boli veľmi šikovní a úspešní. Tu vidíte príklad aké témy 
ich napadali a naozaj do detailov spracovali (GDPR -mená 
žiakov sú skryté).

Žiaci piateho a šiesteho ročníka využívali ďalšiu apliká-
ciu Minecraft Education Edition, ktorú používame na našej 
škole na výučbu programovania. Tentokrát mali povolené 
budovať ekosystémy kde využívali vodu. Ich práce eko-
fariem boli nádherné a mnohokrát veľmi prepracované. 
Následne sa učili materiál exportovať do formátu PDF 
a prácu so Sway.

Veľmi rada by som tu uverejnila všetky získané materiá-
ly, ale je ich naozaj veľa. Všetci žiaci pracovali s úžasným 
nasadením a boli nesmierne šikovní. 

Na celom druhom stupni sa stalo iba pri jednom dieťati, 
že odmietlo pracovať v skupine a jeho voľba bola úplne 
akceptovaná, napriek tomu, že pracovalo samo vytvorilo 
svoj fantastický svet so skleníkom plným rastlín, ktoré boli 
zaliate dostatkom vody.

Mojou úlohou bolo to všetko spracovať a spojiť do Sway 
stromu odkazov, ktorý si môžete pozrieť na stránke školy. 
Poprosím všetkých o trpezlivosť ak máte slabšie interneto-
vé pripojenie, je to obrovský cloudový súbor.

Keď naši študenti vypracovali všetky materiály, spraco-
vala som ich výstupy do videa https://youtu.be/iy3A4A5e-
NiU, ktoré som zaslala do celoslovenskej súťaže Microsof-
tu na posúdenie, kde všetky súťažné práce vyhodnocovala 
komisia zložená z vyšších manažérov tejto medzinárodnej 
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korporácie. (Veľmi rada by som tu podotkla, že dvojme-
sačnú prácu som musela spracovať do dvojminútového vi-
dea. Preto, ak si ho chcete pustiť, pripravte si čítačku QR 
kódov, pretože je urobené interaktívne. Aby ste sa doká-
zali dostať na stránku na školskej stránke nášho projektu, 
je potrebné vyfotiť QR kód a ten vás presmeruje tam, kde 
je potrebné.)

A potom som ČAKALA.
Oficiálne výsledky boli zverejnené v januári 2020. 

Nemohla som uveriť, že je to skutočnosť. Pôjdem repre-
zentovať SLOVENSKO, slovenských učiteľov, našu školu, 
náš región na celosvetovú konferenciu inovatívnych uči-
teľov do Austrálie, uvidím Sydney a koaly... Začala som 
sa veľmi intenzívne pripravovať a nakupovať  typické slo-
venské darčeky pre učiteľov z iných krajín, dostala som 
kopec darčekov od Microsoftu pre školu (hrnčeky, stojany 
na perá, ceruzky a perá), ktorá to vyhrala so mnou. 

A potom prišla KORONA...
Celý svet sa uzavrel, nikam sa nelietalo, všetko sa 

zatvorilo a konferencia E2 sa posunula zatiaľ na neurčito. 
Po skončení pandémie by sa mala konať, tak uvidíme...
Aj takto sme učili počas Korony 

nAšA šKOLA „juBiLAntKA“ SLávi 60. výrOčie
dávne dejiny nAšej ZáKLAdnej šKOLy – čO SA dOZvedáMe ZO šKOLSKej KrOniKy

Podoba súčasnej Základnej školy Jána Smreka v Melči-
ciach-Lieskovom sa v priebehu dramatických udalostí 18. 
19. a 20. storočia výrazne menila. Menilo sa miesto, zaria-
denie, učiteľský zbor, žiaci... Zo zaprášených, no o to viac 
cenných kroník, ktoré sa nachádzajú v školskom archíve 
sa dozvedáme, že škola stála v Melčiciach ešte pred ro-
kom 1768 a právom teda patrí medzi najstaršie školy 
v okolí. Presné miesto, kde sa nachádzala nie je známe, 
no bola vraj postavená z dreva. 

O takmer polstoročie neskôr, v roku 1816 sa škola podľa 
dobovej kroniky nachádzala vo veľmi zlom stave, takmer 
na spadnutie. Želanie mnohých obyvateľov sa naplnilo 
a o desať rokov neskôr, v roku 1826, sa stala nová ško-
la skutočnosťou. Z čoho pozostávala? Človek, ktorý by si 
kroniku dnes prečítal, by hádam ani neveril, akú dlhú ces-
tu sme od týchto čias prešli. Autor kroniky opisuje priestory 
nasledovne: „Pozostáva z veľkej učebni, z izby a kuchyni 
pre učiteľa, komory a z maštale. V Učebni boly dlhé lavi-
ce, celkom obyčajné a dlhé stoly. Školy bola súca prijať 
i cudzie deti.“

Keďže svet svoje tempo nespomaľoval, no rýchlosť zmi-
en bola neustále vyššia, obyvateľov pribúdalo a vzdelanie 
bolo čoraz dôležitejšie, škola musela rásť. „Hoc stará bu-
dova bola dosť veľká a vystavaná bola z tvrdého materi-
álu, došlo k stavbe novej budovy okolo roku 1870 – 75.“ 
Neskôr pri budove tejto školy vybudovali pálenicu. Z kro-
niky sa ďalej dozvedáme, že v pálenici sa rozmnožilo veľa 
potkanov a tie spôsobili značné problémy i škole. Majiteľ 
pálenice však tento problém zanedbával až ho nakoniec 

miestni obyvatelia udali. Súd rozhodol, že tento človek mu-
sel vybudovať novú budovu školy, keďže tá pôvodná bola 
priveľmi poškodená. Kronikár nám na záver ponúka počet 
žiakov, ktorí školu v jednotlivých rokoch navštevovali. 

1899 – 1900: 92 žiakov
1901 – 1902: 97 žiakov
1902 – 1903: 71 žiakov
1904 – 1905: 85 žiakov
1905 – 1906: 89 žiakov
1906 – 1907: 71 žiakov
1908 – 1909: 65 žiakov
1909 – 1910: 74 žiakov

1910 – 1911: 78 žiakov
1911 – 1912: 51 žiakov
1913 – 1914: 67 žiakov
1914 – 1915: 60 žiakov
1915 – 1916: 50 žiakov
1916 – 1917: 67 žiakov
1917 – 1918: 50 žiakov
1918 – 1919: 55 žiakov

Takúto podobu mala škola v rokoch 1918 – 1922. Po-
pri katolíckej škole v Melčiciach, bola  evanjelická škola 
v týchto rokoch zriadená v Adamovských Kochanovciach. 
Po roku 1930 prešli priestory školy opäť prestavbou. Ná-
rast počtu žiakov totiž znamenal, že „pre toľkých žiakov 
nestačila“.

Z kroniky sa ďalej dozvedáme, že v roku 1947 bola v Mel-
čiciach zriadená štátna detská opatrovňa. Umiestnená 
bola v prenajatej budove, bolo v nej v tom čase umiestne-
ných 31 detí. Obyvatelia Zemianskeho Lieskového v týchto 
rokoch posielali svoje deti do školy v Kochanovciach, keďže 
obec patrila pod tento školský obvod.  Vtedajší riaditeľ ško-
ly v kronike opisuje situáciu: „Podal som žiadosť o rozšíre-
nie obvodu školy o obec Zemianske Lieskové, ktoré tesne 

15

17



18

susedí s Melčicami a deti musia dochádzať až do Kocha-
noviec, čo je pre deti po každej stránke nevýhoda.“ Po 
niekoľkých nezhodách a nedorozumeniach sa tento krok 
podarilo splniť. Dozvedáme sa, že 29. septembra 1946 sa 
v Zemianskom Lieskovom konala slávnosť pri príležitosti 
novozriadenej štátnej meštianskej školy. „Na zriadení tejto 
meštianskej školy pracoval riaditeľ škola A. Liška takmer 
celý jeden rok. Meštianska škola umiestnená je v kaštieli 
Karšayovskom.“

V okolitých obciach prebiehala výučba približne po piaty 
ročník. Ďalšie vzdelávanie mali žiaci absolvovať v Tren-
číne. V zápiskoch z roku 1945 sa dozvedáme: „Dávnej-
šie razila si cestu myšlienka zriadiť obvodnú meštiansku 
školu pre okolité obce, keďže i tohto roku dochádzalo do 
Trenčína vlakom 136 detí do meštianskej školy. Jako však 
iskierka nádeje zasvietila, tak i zhasla, keďže nebolo dosť 
iniciatívy, jak v učiteľstve tak i občania okolitých obcí ne-
mohli sa dohodnúť.“ Myšlienka novšej a väčšej školy tak 
bola započatá. V roku 1948 kronikár píše: „Už od minulé-
ho roku pracuje riaditeľ školy na tom, aby bolo prikročené 
k novostavbe Štátnej ľudovej školy. Viackrát zdôrazňoval 
a propagoval tak v Melčiciach prepotrebnú stavbu novej 
školy, keďže staré budovy vôbec ani zďaleka nevyhovujú 
ani najnutnejším požiadavkám školy. Prípravné práce sú 
už hodne ďaleko, len pozemok nie je ešte definitívne 
v rukách obce, čo je prvou podmienkou.“

Definitívne spojenie školy v Melčiciach, Zemianskom 
Lieskovom a Adamovských Kochanovciach sa uskutočni-

lo v roku 1953, „a tak bola otvorená osemročná stredná 
škola v Zemianskom Lieskovom. 1. septembra začalo sa 
vyučovať už ako na jednej škole, spojením detí z Kocha-
noviec a Melčíc“. Na tomto mieste kronika končí. 

O niekoľko rokov neskôr došlo k výstavbe nových škol-
ských priestorov. A tak žiaci v septembri 1960 mohli za-
sadnúť do školských lavíc v novej škole.

5. 9. 1960 (pondelok)
 • pre niekoho obyčajné ráno, pre 11-ročnú Vierku a 800 

ďalších detí ráno plné vzrušenia a očakávaní. Ide sa do 
školy, no nie hocijakej školy, ale úplne novučičkej – veľkej, 
naozaj veľkej školy. Vierka, žiačka 5. C, ide pešo z Ada-
moviec do Malých Žabokriek (ako vtedy volali Zemianske 
Lieskové) do školy. „V škole všetko nádherne voňalo no-
votou,“ spomína babka žiačky, vtedy 11-ročná Vierka Pav-
líková, keď si premietne prvý deň v novučičkej  škole. 

Základná škola sa nachádza v areáli kaštieľa Žam-
bokrétyovcov v bývalých Malých Žabokrekoch, dnes v čas-
ti Lieskové. V areáli je dvojkrídlová neskoro klasicistická 
budova z polovice 19. storočia a veľký park. Majitelia ju 
predali začiatkom 20. storočia Júliusovi Szálavskému, 
trenčianskemu županovi. 

Dnes slúži kaštieľ ako školská jedáleň a školský klub. 
V areáli kaštieľa sú ďalšie dve budovy (horný a dolný stu-
peň spolu s materskou školou), park a  veľká telocvičňa, 
ktorá bola postavená o 15  rokov neskôr (1975).  Prvým ri-
aditeľom  školy bol p. Rosa a zástupca riaditelia p. Liška. 

Naša škola oslavuje 60. narodeniny. Pre nás, jej žiakov, 
je to samozrejme veľká udalosť. Hoci ju práve teraz nemô-
žeme osláviť, počas tohto školského roka sa nám to určite 
podarí.

Pred šesťdesiatimi rokmi, keď Základná škola v Melči-
ciach-Lieskovom po prvýkrát otvorila svoje brány, sa žiaci 
učili úplne inak ako my. V časoch, keď boli žiakmi naši 
starí rodičia, škola ešte nebola taká rozľahlá. Zaujímalo 
nás, ako to tam fungovalo keď ju navštevovali. Dedkovia 
a babičky si na to pamätajú, takmer ako by to bolo pred 
týždňom. Deti si vraj robievali úlohy v škole, inak by sa 
nemohli hrať. Všetci sa do školy tešili, nielen preto, lebo 
tam mali dobré obedy a kamaráti si navzájom vymieňali 
desiate. Mali radi svojich učiteľov, chodili na výlety a ex-
kurzie a naučili sa mnoho zaujímavých vecí. Bola to jedna 
veľká rodina.

Pri vkladaní múdrosti do našich hláv sa vystriedalo už 
množstvo učiteľov. Terajších učiteľov sme si veľmi obľú-
bili, nevieme si predstaviť školu bez nich. A keďže počet 
žiakov každoročne rastie, naša škola potrebovala posily 
mladších i starších učiteľov. V minulosti škola prešla rôz-
nymi zmenami. Po čase boli vybudované nové, modernej-
šie priestory, keďže žiakov pribúdalo a školu navštevovali 
i deti z okolitých obcí. V areáli postupne pribudlo multi-
funkčné ihrisko, rôzne preliezky či ihrisko s nástrojmi na 
cvičenie. Časom pribudne aj hmatový chodník.

Budovy sú nové a opravené a čakajú len na nás. Škola 
ponúka bohatý výber krúžkov. Žiaci sa každoročne zapá-
jajú do rôznych súťaží, olympiád a aj športových aktivít. 
V posledných týždňoch sú jej brány však pre mnohých za-
tvorené. Naše vyučovanie prebieha online. Pred šesťde-
siatimi rokmi mohli žiaci o výučbe cez internet iba snívať. 
Počítače by sme v tej dobe hľadali iba márne. Deti sa mu-
seli učiť v tvrdých a nepohodlných drevených laviciach 

a všetko čo učiteľ povedal si poctivo zapisovali. Naša ško-
la prešla rôznymi ťažkými obdobiami, ktoré úzko súviseli 
s historickými udalosťami. Aj napriek nepriaznivým uda-
lostiam a dňom tieto prekážky dokázala prekonať. 

Dúfame, že sa dožije ešte mnohých ďalších desaťročí 
a bude rovnako úspešná ako dnes. Škole by sme určite 
priali, aby žiaci mohli čoskoro opäť využívať celý jej areál, 
aby mala veľa dobrých a úspešných študentov a aby ľudia 
v nej stále tvorili veľkú a šťastnú rodinu. 

Ako si na našu školu spomínajú jej bývalí žiaci? Spýtali 
sme sa ich zopár otázok, aby sme zistili, či sú ich spo-
mienky príjemné. Ich odpovede nás príjemne prekvapili, 
niektoré aj pobavili. 

Naši respondenti majú rôzny vek, a preto sa ich od-
povede mierne líšia. Niektorí školu navštevovali v 50. 
a 60. rokoch 20. storočia, iní počas 80. a 90. rokov. Tie 
najzaujímavejšie odpovede si môžete prečítať. 

Spomínate si na nejakého svojho obľúbeného uči-
teľa? Prečo?
• Na triednu učiteľku Margitu Lichnerovú a matematikárku 

Dašu Fabianovú. Rada som sa učila geometriu.
• Pán učiteľ Krecháč, učiteľ telesnej výchovy. Viedol nás 

k láske k športu.
• Pani učiteľka Sulová, úžasná pani učiteľka SJL a dejepi-

su. 
• Áno spomínam, spomínam si na svoju triednu učiteľku 

pani Havlasovú, ktorú sme mali od 6. do 8. triedy. Pre-
čo? Pretože bola taká priateľská, veselá, mala nás rada 
a vždy bola taká čestná a férová.

• Moja obľúbená učiteľka bola pani učiteľka Lišková. Bola 
ku mne vždy milá a dala mi výborné základy z matema-
tiky. 

čO ZnAMená výrOčie šKOLy  pre ŽiAKOv?
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Chodili ste do školy radi? Prečo áno/nie?
• Áno. Rada som sa učila, a do školy sa chodiť muselo aj 

musí :-)
• Na ruský jazyk, hudobnú výchovu, výtvarnú moc nie, ale 

telesnú, fyziku, chémiu áno.
• Tak v podstate hej, ťažko povedať či hej alebo nie. 

V podstate sme tam museli chodiť. Ale chodil som tam 
rád, boli sme tam taká veľmi dobrá partia, kamaráti 
a zažili sme tam veľa srandy a spoločných zážitkov.

Spomínate si na nejakú zaujímavú príhodu, ktorá a vám 
v škole stala?
• Bol 1.apríl a so spolužiakmi sme vymysleli, že dáme na-

šej triednej učiteľke namiesto učebníc na stôl hygienické 
vrecko, ale učiteľka to nesprávne pochopila – pochopila 
to tak, že chodí do školy neupravená a má sa upraviť. 
Brala to ako urážku. Celé zle :-( . Potom to do školy mu-
seli prísť vysvetľovať aj rodičia. Bol to veľmi zaujímavý 
a poučný zážitok.

• Pohrýzla som pani učiteľku Lichnerovú, nevedela ma 
dostať do prvej triedy.

• Áno spomínam si, keď sme mali Techniku tak sme na-
tierali celý plot okolo školy, samozrejme že som nemal 
veci na prezlečenie, čiže som mal nový sveter komplet 
celý zafarbený od farby a keď som prišiel domov tak si 
to moja mama hneď všimla a bol som vyhrešený.

Aký bol váš obľúbený predmet? Prečo?
• Zemepis, slovenský jazyk, matematika, Na zemepise 

som sa naučila vždy niečo nové.
• Telesná výchova, nakoniec som ju aj vyštudoval.
• Slovenčina, pani učiteľka Sulová ju vedela perfektne 

vysvetliť.
• Môj najobľúbenejší predmet bola asi prírodoveda a to 

vtedy keď sme v 6. ročníku preberali zvieratká.

Mali ste aj nejaké iné predmety, ktoré sa dnes neučia? 
Ak áno, aké?
• Asi nie, iba sa inak volajú. Mali sme predmet, na ktorom 

sme chodili na „políčka“, tie sa nachádzali vzadu, kde je 
teraz ihrisko a posilňovacie stroje. A mali sme aj pred-
met, neviem už v ktorom ročníku to bolo, ale mali sme 
tam šitie, varenie... Na varení sme robili 4 druhy nátie-
rok... skupinka, v ktorej som bola ja, robila kvasnicovú 
nátierku... doma ju robíme dodnes... je výborná ...

• Pracovné vyučovanie, práce na pozemku a práce v dielni.
• Pracovali sme na záhradke a čo sme dopestovali, to 

nám dali pani kuchárky k obedu. 
• Jasné, nemali sme Nemčinu a Angličtinu, my sme sa 

učili len Ruský jazyk. Potom sa ešte rozdeľovali Technic-
ké práce, tak že chalani boli v dielni a dievčatá sa učili 
variť, čiže boli v kuchyni.

Čo by ste chceli škole zaželať k jej šesťdesiatemu 
výročiu?
• Škole by som chcela z celého srdca zaželať rozumné, 

šikovné, múdre a hlavne slušné deti a vzdelaných a dob-
rých učiteľov s obrovskou dávkou trpezlivosti, ktorú 
v dnešnej dobe určite potrebujú.

• Aby učitelia mohli učiť podľa svojich predstáv a tak aby 
viac naučili deti pre praktický život. Učiť dôležité veci 
a netrvať na zbytočnostiach.

• Hlavne, aby v nej naše deti našli skvelých učiteľov, 
a tešili sa zo získaných vedomostí, ktoré využijú v ďal-

šom živote. Všetkým želám najmä veľa vzájomného 
pochopenia a trpezlivosti.

• Chcel by som jej odkázať nech je tam hlavne veľa kva-
lifikovaných a vzdelaných učiteľov, aby tie informácie 
predali žiakom čo najlepšie ako vedia.

Milí čitatelia, radi sa s vami ešte podelíme o spomien-
ky rodičov, starých rodičov a príbuzných, ktoré zapí-
sali súčasní žiaci školy:

Škola začínala pod vedením pána riaditeľa Rosu, ďal-
ších riaditeľov ako pán Havlas, pani Petrovičová či Ková-
čechová. Pod ich vedením vyrastali v škole šikovní žia-
ci, ktorí v tých časoch reprezentovali školu v recitačných 
súťažiach Puškinov pamätník, Hviezdoslavov Kubín, ale 
aj v matematických a chemických súťažiach. Treba spo-
menúť, že škola sa zúčastňovala športových súťaží a mala 
aj kvalitné hádzanárske družstvo žien. V tomto družstve 
vyrastala hráčka (pani) Trandžíková, ktorá reprezentovala 
aj Československú republiku. Škola nezaostávala ani 
v kultúrnych podujatiach. Mala svoje divadlo. 

(Paulína Sýkorová)

Každý deň som vďačná našim učiteľom, ktorí nás učia. 
Rovnako aj pani kuchárkam, ktoré pripravujú výborné obe-
dy a som vďačná aj našim pani upratovačkám, ktoré deň 
čo deň po nás upratujú a dezinfikujú priestory, v ktorých 
sa učíme. 

(Tamara Pavlíková)

V budove terajšej jedálne bola malotriedka, v ktorej sa 
nachádzali iba dve učebne. Malotriedka bola iba pre deti 
z Lieskového. Po dostavaní nových budov sa rozšíril po-
čet tried a školu navštevovalo viac žiakov. Dochádzali aj 
deti z okolitých dedín. 

Telesná výchova sa vyučovala za pekného počasia von-
ku a keď bolo vonku škaredo, cvičilo sa na dolnej chodbe 
v hornej budove. Neskôr sa v areáli školy postavila špor-
tová hala. Veľkú zásluhu na stavbe mal pán Dušan Med-
vecký. 

(Diana Ištoková)

Možno si niektorí starší spomínajú na pani učiteľku – 
vtedajšiu súdružku učiteľku Balážovú, keď sa krčili ešte  
v laviciach pred malou tabuľou. Na začiatok hodiny školník 
zazvonil zvončekom zaveseným na chodbe.

(Peter Mitana)

Naša škola má dnes v názve meno významného slo-
venského básnika Jána Smreka. Rodina Čietkovcov, ako 
sa básnik volá vlastným menom, žila v Melčiciach-Liesko-
vom. Teraz je to štátna škola. Dozvedel som sa, že v minu-
losti išlo o cirkevnú školu. Navštevovali ju deti  nábožen-
sky zmýšľajúcich rodičov. 

(Roman Stražák)

Na začiatku bol v dnešnej jedálni, v kaštieli, na poscho-
dí internát pre deti zo vzdialených obcí a kopaníc. Škola 
niesla názov Deväťročná základná škola internátna. 

(Viktória Ďurišková)

Ešte spomenieme známych bývalých žiakov Základ-
nej školy s materskou školou Jána Smreka: 

eugen Korda – známy žurnalista, vladimír Lamačka 
– významný právnik, janko čamek – inštruktor letec-
tva a uznávaný pilot, dušan chlapík – primár chirurgie 
Nemocnice s poliklinikou v Trenčíne a Marián Slávik – 
známy právnik.  
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Myšlienka, že človek okrúhle  jubileum – 60-tku neoslávi 
veľkolepo, nestretne sa so svojimi blízkymi, priateľmi, je 
azda trochu smutná a zvláštna. O to smutnejšie vyznieva 
fakt, že aj naša škola oslavuje svoje 60. výročie v podob-
nom duchu. Z dôvodu pandémie je takmer prázdna, bez 
žiakov, ktorí by jej vdýchli život a radosť. Spoza jej múrov 
sa neozýva veselý smiech a vrava. Učitelia a žiaci sa stre-
távajú iba virtuálne. Všetci však dúfame, že táto situácia sa 
čoskoro zmení a všetko sa vráti na svoje pôvodné miesto 
rovnako ako predtým. 

Ak sa náhodou ocitnete v blízkosti našej základnej ško-

ly a spomeniete si na tieto riadky, spomaľte. Stačí iba na 
drobný okamih. Spomeňte si na všetko, čo vám škola 
dala, poskytla... 

Povedzte jej, čo jej od srdca želáte  k jej tohtoročnému 
guľatému výročiu. Určite ju to poteší. Aj ona by určite veľmi 
rada poďakovala všetkým rodičom, učiteľom, priateľom 
a žiakom, ktorí tvorili a neustále tvoria jej dejiny. 

„Drahá Základná škola s materskou školou Jána 
Smreka,  prajeme Ti k Tvojim narodeninám všetko len 
to najlepšie, veľa skvelých učiteľov, žiakov a veľa ďal-
ších  rokov úspešnej kariéry.“

vianoce v škole: vtedy a dnes
Druhá polovica novembra so sebou iste pozvoľna prináša aj vianočnú atmosféru. Žiaci sa tešia na sviatky, darčeky 

a rodinu, no dozaista i odpočítavajú dni, ktoré zostávajú do začiatku prázdnin. Vidina snehu za oknom, dobrej sánko-
vačky či lyžovačky napĺňa sny mnohých ľudí. Iste, každý žiak ešte ráta s tým, že 6. decembra napíše na tabuľu známe 
„na svätého Mikuláša, neučí sa, neskúša sa!“ 

Na našej základnej škole má oslava tohto sviatku bohatú tradíciu. Každoročne sa žiaci i učitelia podieľajú na výzdobe 
školy a príprave Vianočnej akadémie. Každý sa teší na slávnostné predstavenie – rodičia, žiaci i učitelia. Chodbu zdobí 
vianočný stromček a iste by sme ho našli i v každej triede. Predvianočný týždeň je plný udalostí. Organizujú sa vianoč-
né trhy, na ktorých sa môžeme kúpiť koláče, dekorácie no podnikavci predávajú aj rôzne iné veci. Netreba zabúdať ani 
na vianočný volejbalový zápas medzi učiteľmi a deviatakmi. Celá škola každoročne s napätím sleduje tieto dramatické 
športové okamihy a drží palce jednému z tímov. Ako sa tieto sviatky oslavovali v minulosti? Nahliadnime opäť do kro-
niky a prenesme sa do roku 1948.

„Dňa 18. decembra 1948 škola poriadala verejnú Vianočnú besiedku s pestrým programom. Spojenú s nádielkou 
pre chudobné deti. Besiedka bola vyplnená divadielkami, spevnými číslami, básničkami. K programu prispela Materská 
škola z Melčíc a Materská škola zo Zemianskeho Lieskového. Obdarovaných bolo 170 detí cennými školskými potre-
bami a cukrovinkami. Záujem zo strany rodičov a verejnosti bol veľký.“

priAteľ MLAdých ľudí
Dnes už len spomíname, no keď sa povie vedúci pio-

nierskej organizácie v základnej škole, každému žiakovi 
z čias pionierov a iskričiek sa v mysli vynorí meno učiteľa 
– Jozef Zavadinka st.

Budova základnej školy v Melčiciach-Lieskovom si pri-
pomína v tomto roku 60.výročie jej vzniku. V júli 1959 bol 
položený základný kameň školy a už v septembri 1960 
mohli žiaci zasadnúť do školských lavíc a učitelia vyučo-
vať v novej budove školy. Počas dlhej histórie školy sa tu 
vystriedalo mnoho učiteľov. Jedným z nich bol aj manžel-
ský pár Anna a Jozef Zavadinkoví. Po aktívnom pôsobení 
v škole na Kykuli a v Chocholnej-Velčiciach sa rozhodli 
pokračovať vo svojom učiteľskom poslaní v škole v Mel-
čiciach-Lieskovom, v ktorej ešte stále všetko voňalo no-
votou. 

Od vzniku základnej školy aktívne pracovala i pionier-
ska organizácia, s ktorou sa neodmysliteľne spája práve 
meno Jozefa Zavadinku. Organizácia združovala žiakov 
školy, pre ktorých pripravovala rôzne akcie – súťaže, bri-
gády, záujmové krúžky a iné. V roku 1968 sa skupinovým 
vedúcim tejto organizácie v škole stal p. J. Zavadinka, kto-
rý celý svoj život zasvätil obetavej práci so žiakmi. A to 
nielen počas vyučovania, ale i vo svojom voľnom čase. 
Práca učiteľa bola pre neho ozajstným koníčkom, čo sa 
potvrdilo i v tom, že bol nielen pedagógom, ale i skutoč-
ným priateľom mladých ľudí. So žiakmi mal nadštandard-
ný kamarátsky vzťah. Vedel ich vypočuť, poradiť, zasmiať 
sa s nimi. 

Stal sa z neho zanietený zberateľ lesných plodov, čomu 
viedol i žiakov. Na jeseň, v čase dozrievania šípok, pravi-
delne organizoval zber šípok s názvom „Ani jedna šípka 

nazmar“. Zberu šípok v prírode sa so žiakmi sám zúčast-
ňoval tak ako i celé rodiny žiakov.  Snahou bolo nazberať 
čo najviac šípok, pretože najlepší zberači boli jednotlivo 
i ako trieda odmenení. Finančnú odmenu za zber dostala 
aj pionierska organizácia, za peniaze si zveľaďovali svoju 
klubovňu. Žiaci zberali i žalude, ktoré sa odovzdávali les-
nému závodu v Drietome ako potrava pre lesnú zver. 
V škole sa uskutočnil i zber záhradných  slimákov.

V minulosti deti veľmi veľa mimoškolského času trávi-
li aktívne – pohybom, športovými hrami, krúžkami. Tieto 
mimoškolské aktivity pripravoval skupinový vedúci p. J. 
Zavadinka za pomoci starších žiakov -  pionierov. V čase, 
kedy sa príroda obliekala do pestrofarebného šatu, sa 
v Ragáči na oblohe s vetrom o preteky preháňali žiakmi 
vlastnoručne vyrobené šarkany. Obľúbenou akciou nielen 
u detí, ale i rodičov bol lampiónový sprievod, počas kto-
rého deti so svietiacimi lampiónmi lemovali cestu obce. 
V zimnom období žiaci pod vedením skupinového vedú-
ceho na školskom ihrisku vytvorili klzisko, na ktorom sa 
konali hokejové turnaje ale i karneval na korčuliach. Letné 
prázdniny zasa so žiakmi trávil na brigádach v Štátnych 
majetkoch na Doline a v JRD, kde pomáhali pri zbere ja-
hôd, chmeľu i pri žatve. Odmenou pre usilovných žiakov 
bola účasť v pionierskom tábore v Hornom Srní, ktorý zor-
ganizoval. 

Podľa slov bývalých kolegýň p. Mgr. E. Fabianovej  a p. 
Mgr. B. Kováčechovej deti za ním rady utekali, lebo mal 
pre nich vždy dobré slovo. Na nikoho sa nikdy nehneval, 
bol ku každému priateľský a ochotný pomôcť. 

O tom, že bol človek spoločenský svedčilo aj to, že 
premietal deťom v škole ale i kultúrnom dome  rozprávky 
napr. „No počkaj!“. Mnohí si ho pamätajú ako všade cho-
dil so svojím verným spoločníkom – malým tranzistorom, 
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ktorý mal vždy zavesený na zápästí alebo na krku. Čas-
to využíval svoj obľúbený dopravný prostriedok bicykel 
malú skladačku, na ktorej jazdil po obci. Človek s veľkým 
srdcom, ktorý svoj čas a energiu venoval v profesijnom 
živote najmä mladým ľuďom v školskom roku 1989/1990 

ukončil svoje pedagogické pôsobenie na škole a odišiel 
do dôchodku. 

A. P. Čechov povedal: „Učiteľ musí byť umelcom vrelo 
milujúcim svoju prácu.“ A takým pedagogickým umelcom 
bol aj p. Jozef Zavadinka.

ZO ŽIVOTA MATERSKEJ ŠKOLY

Zapojením sa do projektu „Pomá-
hajúce profesie v edukácii II.“ mater-
ská škola získala možnosť  prijať do 
pracovného pomeru pedagogického 
asistenta učiteľa. Pedagogický asi-
stent pracuje v materskej škole  od 
začiatku školského roka 2020/2021.
Pod vedením  učiteľa sa podieľa na 
rozvíjaní osobnosti detí, pomáha 
dieťaťom prekonávať prekážky a ba-
riéry súvisiace s ich hrami a činnos-
ťami v MŠ. 

V tomto školskom roku máme 3 
triedy s celkovým počtom detí 66. 
Covid nám pripravil situácie, na kto-
ré sme sa museli, tak ako všetci,  
pripraviť a hlavne naučiť sa s nimi 

fungovať. Pojmy rúška, dezinfekcia, 
karanténa sa stali bežnými slovami 
v slovníku i tých najmenších. Tešíme 
sa, že spoločne s rodičmi sa snaží-
me prekonávať prekážky, ktoré nám 
pandémia pripravuje.   

V tomto roku si pripomíname 350. 
výročie smrti pedagóga, „učiteľa ná-
rodov“, Jána Ámosa Komenského.  
Bol vynikajúcim pedagógom, ktorý 
sa snažil modernizovať a reformo-
vať vtedajšie školstvo. A nielen v ob-
lasti pedagogiky bol reformátorom.  
Bol presvedčený o dobrote ľudstva. 
Podstatou človeka je podľa Komen-
ského konať dobro, o čom svedčí 
i jeho výrok:

Aj MAterSKá šKOLA MuSí KráčAť S dOBOu
V školskom systéme sa už dlhšiu dobu skloňuje slovíčko „integrácia detí“. Praxou zisťujeme, že pribúda čoraz viac 

detí s určitým znevýhodnením, ktoré potrebujú individuálny prístup učiteľa a vytvorenie vhodného prostredia na výchovu 
a vzdelávanie. Materská škola by mala byť pripravená na zaškolenie takýchto detí. A práve preto  si naša materská škola  
v jednom z  cieľov vytýčila  podporovať  inkluzívne vzdelávanie detí. Všetky deti majú právo na rovnaký prístup vo výcho-
ve a vzdelávaní, každé dieťa je jedinečná osobnosť a chce byť úspešné. Chce napredovať tak, ako mu to umožňuje jeho poten-
ciál. A to môže len v prípade, ak mu bude ponúknuté  hravé učenie na profesionálnej úrovni, poskytnuté inkluzívne vzdelávanie.

„Všetko na tomto svete sa dá na-
praviť len jemným teplom lásky, lebo 
inak je to nemožné.“

Blíži sa čas Vianoc a v tomto obdo-
bí zvyknú ľudia k sebe pociťovať viac 
lásky.  Chcú dobehnúť všetko to, čo 
nestíhali počas roka – stretnutia, 
darčeky, pozornosti... potešiť svojich 
blízkych. 

Želám všetkým čitateľom, aby aj 
tieto vianočné sviatky prežili v spo-
ločnosti svojich najbližších v zdraví, 
láske a spokojnosti. Ale prajem, aby 
toto teplo lásky a rodinnej pohody 
trvalo nielen počas Vianoc, ale i po 
celý rok. 

 Martina Zicháčková

Hneď v januári 2020 naša obec oslávila 45. výročie 
zlúčenia obcí Melčice a Zemianske Lieskové do spoločnej 
obce Melčice-Lieskové. Jej malé výročie sme si chceli pri-
pomenúť na hodovom podujatí. 

No ako sa hovorí, človek mieni a Pán Boh mení. Veríme, 
že budeme mať dosť príležitostí pripomenúť si toto jubile-
um spoločne a hlavne slávnostne oceniť našich spoluob-
čanov, ktorí počas 45. rokov nových dejín našej obce po-
mohli pri jej zveľaďovaní či už v rozvíjaní spoločenského, 
kultúrneho, športového, ale aj občianskeho života. Prajem 
našej obci veľa dobrých občanov, ktorí sa budú spolupo-

dieľať s vedením obce na jej zveľaďovaní a skrášľovaní. 
Prajem nám všetkým, aby sme si vážili našu obec a boli 
hrdí, na miesto v ktorom sa väčšina z nás narodila, ale aj 
hrdí na miesto, v ktorom žijeme.

V septembri sa naša škola stala 60-ročnou jubilantkou. 
Hoci rôčky pribudli, stále je mladá duchom vďaka radostné-
mu štebotu detí a žiakov, ktorí ju navštevovali a navštevu-
jú. Je bohatá na múdrosť a vedomosti, ktorými sú nasiak-nuté 
jej múry. Je veselá vďaka šibalstvám, ktoré mala možnosť 
počas tých rokov vidieť a možno aj ukryť pred prísnym, ale 
láskavým okom pedagógov, ktorí sa tu počas tých rôčkov 

nAšiM juBiLAntOM BLAhOŽeLá StArOStKA OBce
Tento rok, nás napriek obmedzenému množstvu stretnutí a spoločenských podujatí predsa len potešil množstvom 

jubilantov v tomto roku. Dovoľte mi, spomenúť si na nich a k ich krásnemu jubileu zablahoželať.
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v škole vystriedali. Milá škola, do budúcich rokov ti prajem 
veľa šťastných a spokojných detí a žiakov, veľa múdrych a 
chápavých pedagógov, veľa spokojných a nápomocných 
rodičov. Verím, že všetci, ktorí sme mali možnosť či už se-
dieť v laviciach, alebo stáť za katedrou sme na teba, milá 
školička, veľmi hrdí.

25 rokov je pre človeka najkrajší vek. Už nie je v puberte, je 
plný síl, elánu a radosti zo života. Tak aj náš jubilant, Poľov-
nícke združenie Ždanová, slávi tento krásny vek. Chcem 
zo srdca poďakovať za spoluprácu a ochotu byť našej obci 
nápomocní. Milí poľovníci, prajem vám nielen presnú muš-
ku, ale najmä veľa ekologického cítenia, radosti z prírody a 
veľa chuti do prospešnej práce v ďalších rokoch.

Zrelým šesťdesiatnikom je aj náš futbalový klub. Za 60 
rokov sa v ňom vystriedalo množstvo malých i veľkých fut-
balistov, trénerov a všetkých tých, ktorí majú radi zelený 
trávnik a futbal a akoukoľvek formou prispievali a prispie-
vajú k jeho rozvoju. Ďakujem všetkým, ktorí okrem toho, 
že majú tento šport radi, reprezentujú našu obec, a tak ju 
zviditeľňujú, nielen v našom regióne. Ďakujem za prácu 
s mladou generáciou, ktorej vštepujete radosť nielen z fut-
balu, ale zo športu ako takého. Milý futbalový klub a všetci, 
ktorí ste jeho súčasťou, prajem vám do ďalších rokov veľa 
športových úspechov, veľa radosti z tejto práce a veľa 
šikovných nasledovníkov.

Mgr. Katarína Remencová, starostka obce

Skúsme však vystúpiť zo svojej 
bubliny, v ktorej sú okrem iného pre 
väčšinu z nás Vianoce sviatkami 
radosti, pokoja, lásky a rodinného 
pohodlia. Pre mnohých ľudí sú totiž 
tieto sviatky smutným obdobím, a to 
nezávisle od toho, či sa vo svete šíri 
nebezpečný vírus alebo akékoľvek 
iné nebezpečenstvo. 

Ako príklad uvediem príbeh, ktorý 
zaznamenal spisovateľ Jon Walker. 
„Sedím v reštaurácii s rýchlym ob-
čerstvením a pozorujem malú diev-
činu, ktorá oslavuje začiatok Vianoc 
so svojou matkou. Jej darčeky sú roz-
ložené po stole v reštaurácii a práve 
povedala: Chýbaš mi, mami! Matka 
hovorí: Tiež mi chýbaš! Pri vedľajšom 
stole sedí nejaká žena a nenútene, 
ale pozorne ich sleduje. Použil som 
svoje novinárske schopnosti a dal 
som si to dokopy. Tá žena je sociál-
na pracovníčka dozerajúci na zorga-
nizovanú návštevu matky a dieťaťa, 
ktoré sa snažia čo najlepšie osláviť 

Vianoce. O pár minút prichádzajú 
pestúnski rodičia a berú malú dievča 
domov. Matka odchádza sama. Exis-
tuje aj temná strana Vianoc, ktorú si 
málokedy uvedomujeme. Vytvárame 
si fantáziu, ktorá sa zriedka zhoduje 
s realitou, d okonca aj v tých 
najlepších domoch... Mnohé vianoč-
né spomienky sú plné napätia, nie 
vianočných reťazí... Sviatky sú len 
ďalšou zámienkou pre mamičku, aby 
sa opila, alebo pre otecka, aby bol so 
svojou novou rodinou... Len ďalšia 
pripomienka toho, že osoba, ktorú 
milujeme, je ďaleko, alebo sa mož-
no nikdy nevráti. V decembri je ne-
obvykle veľké množstvo samovrážd, 
depresie sú tak obvyklé ako vianoč-
né piesne, na Vianoce trpí viac ľudí, 
než si myslíme.“

Milí čitateľ, pre každého z nás, aj 
pre tých ktorým Vianoce pripomína-
jú niečo smutné, pre tých ktorí sa 
obávajú aké budú Vianoce 2020, pre 
tých ktorí sú unavení prázdnymi ná-

ON prišiel kvôli záchraNe každéhO jedNéhO z Nás
V ostatných dňoch som si všimol viaceré ankety, ktoré smerujú k tomu, že tohtoročné vianočné sviatky budú iné než sme 

zvyknutí. V mestách nebudú vianočné trhy, takisto kultúrne a spoločenské podujatia. Nad účasťou na bohoslužbách počas 
Vianoc visia mnohé otázky. Adresáti ankiet sú dopytovaní, či si dokážu predstaviť takého Vianoce. Čoho všetkého sú ešte 
schopní sa vzdať? Už len otázky tohto typu mnohých rozčuľujú. Tento rok sme už museli mnohé oželieť, zrušiť viaceré 
plány, nanovo si položiť existenčné otázky, hľadať východisko z nečakaných pascí,... Príliš malý nepriateľ, než aby sme ho 
dokázali vidieť bez použitia najvýkonnejších mikroskopov ovplyvnil náš život viac, akoby si ktokoľvek z nás ešte pred pár 
mesiacmi dokázal predstaviť. Stratili sme, obmedzili sme sa v mnohom a víťazstvo nad pandémiou je napriek tomu 
v nedohľadne. Málokto sa dokáže ubrániť otázke: Čo všetko ma ešte čaká?  

dejami a falošnými fantáziami Vianoc 
je tu dobrá správa: Boh je s nami. Je 
s tebou v tvojich bolestiach, smút-
ku, neistote, strachu,... Ježiš prišiel 
na zem, aby priniesol „veľkú radosť, 
ktorá bude radosťou pre všetkých 
ľudí“ (Evanjelium podľa Lukáša 
2,10). Nezávisle od tvojej životnej 
situácie, stavu sveta, sú Vianoce 
tým najlepším darom, ktorý kedy 
dostaneš. Sú totiž tým najdrahším 
darom. Ich význam nespočíva v ľud-
ských tradíciách a obradoch, ktoré 
sa môžu kedykoľvek zmeniť alebo 
dokonca vynechať. Pravým jadrom, 
významom týchto sviatkov je príchod 
Božieho Syna na tento svet. On prišiel 
kvôli záchrane každého jedného z nás. 
Prišiel ako Záchranca, Spasiteľ. A na 
tejto skutočnosti nič nezmenia žiadne 
ochorenia, životné ťažkosti a problé-
my. A preto, napriek všetkému čo vás 
práve trápi vám prajem Božou štedros-
ťou naplnené vianočné sviatky.                                                    

 Ján Ochodnický, 
evanjelický a. v. farár 

SILA VIANOC
V dojemnom príbehu Môj Henri od spisovateľky Barbary 

Hugovej sa píše: Bolo to na Štedrý deň, neskoro večer. 
Deti konečne zaspali. Teraz prišla chvíľa, aby si rodičia 
sadli a v pokoji pozreli stromček a jasličky. Ach, povedala 
matka a vyskočila zo stoličky, ešte sme nemali čas pozrieť 
poštu, ktorá nám prišla. Doniesli aj tento balík. Je adre-
sovaný ešte na moje meno, ktoré som mala za slobodná. 
Keď balík rozbalila našla v ňom dávno zabudnutú hračku, 
plyšového medvedíka. Bol už zodratý od toľkých bozkov 
a hladkania. Odkiaľ sa tu objavil? Chcel vedieť otec. Man-

želka začala spomínať. Môže byť od slečny Šarloty, ktorá 
bývala v našom susedstve. Keď som mala sedem rokov 
vtedy som jej ho darovala. Učila ma hrať na flaute, bola to 
chromá, celkom chudobná žena. A skutočne na dne balíka 
bol priložený lístok. Pre Gesu, od Šarloty. Zomrela 1. de-
cembra. A list pokračuje: „ Moja milá Gesa, keď som bola 
najopustenejšia, darovala si mi to, čo si mala najradšej, 
svojho Henriho. Bolo to najcenejšie, čo mi niekto daroval, 
lebo to udržovalo vo mne vieru v dobro ľudí, aj keď som 
často zažívala opak. Ďakujem ti, Tvoja Šarlota.

Mama si sadla a začala spomínať. Vieš, že som bola je-

T T T T T T T T T T T T T T
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dináčik. Otec bol stále v pekárskej dielni a mama v obcho-
de. Nikto nemal na mňa čas. K mojím tretím narodeninám 
som dostala tohto medvedíka. Stal sa mojím priateľom. 
Nahradil mi rodičov i súrodencov. Potom ma mama raz na 
Vianoce poslala k Šarlote. Dala mi zo sebou pekne zaba-
lené vianočné pečivo. Vzala som si so sebou aj Henriho. 
Odovzdala som jej pečivo a spýtala sa, kedy začínajú u teba 
Vianoce? Hneď teraz povedala a pohla sa vozíčkom ku 
stolu, zapálila sviečku a začala spievať vianočnú pieseň. 
V tej dojemnej atmosfére som akosi spontánne položila 
svojho Henriho vedľa sviečky. To Čo som mala najradšej 
som opustila, aby to spravilo radosť inému. Tak som si to 
vyhodnotila vo svojej detskej úprimnosti. A Šarlota vedela, 
čo pre mňa môj maznáčik Henri znamená. Preto ho celé 
roky opatrovala ako kus úprimnej lásky človeka k človeku. 
A dnes po jej smrti sa vracia späť ku mne. Odkiaľ som 

vtedy vzala tú silu vzdať sa toho najcenejšieho? Ako som 
vôbec cítila, že je tu človek, ktorému tým spravím radosť? 
A manžel odpovedá: z čistého a úprimného, detského po-
hľadu na Vianoce, nezakaleného ľudským egoizmom.

Istý mysliteľ hovorí: „K slovu Vianoce by sme mohli pri-
ložiť pripodobnenie k obrazu orecha. Keď chcem ochutnať 
jadro, musím odstrániť škrupinu. Škrupiny sú tvrdé pre-
kážky vytvorené komerciou. Sladké jadro Vianoc je však 
to najúžasnejšie: “Boh – Syn zostupuje z nekonečnej vý-
sosti, berie si úbohú ľudskú podobu, aby sa nám slabým 
stal blízkym.“ Aj tento rok v neobvyklej situácii a atmosfé-
re tohtoročných Vianoc, ktorú prežíva naša spoločnosť 
máme možnosť o to viac byť slobodný a hľadieť na Dieťa 
– Ježiša v jasliach, ktoré nám môže dať silu niečo nové 
a kvalitnejšie začať v ďalšej etape našich životov.

Andrej Krupa, rímskokatolícky farár

Advent v latinčine znamená príchod. Je to obdobie, kedy 
sa kresťania pripravujú na príchod očakávaného Spasi-
teľa  Ježiša Krista, ktorý predstavuje „svetlo sveta“.  Práve 
horiace sviečky nám túto skutočnosť majú pripomenúť. 
V jednom príbehu sa píše o adventných sviečkach. Každá 
má svoje meno i poslanie. „Volám sa MIER, moje svetlo 
síce svieti, ale ľudia žiaden mier nedodržujú“, povedala 
a postupne zhasla. Druhá sviečka zablikotala: „Volám sa 
VIERA, ale som zbytočná, pretože ľudstvo nechce o Bohu 
nič vedieť, nemá význam, aby som horela“ a tiež zhasla. 
Smutne sa ohlásila tretia sviečka. „Volám sa LÁSKA a už ne-
mám dosť sily, aby som horela ďalej, pretože ľudia majú 
radi len sami seba.“ Zhaslo i toto svetlo. Vtom vošlo do 
miestnosti dieťa, ktoré pri pohľade na sviečky sa takmer 
pustilo do plaču. Vtom sa dostala k slovu štvrtá sviečka. 
„Neboj sa, pokiaľ ja horím, môžeme zapáliť i ostatné svieč-
ky. Volám sa NÁDEJ.“ Dieťa od tejto sviečky znova rozsvie-
tilo ostatné sviečky a celá miestnosť sa rozžiarila svetlom.

A práve hodnoty akými sú mier, viera, láska a nádej  by 
nikdy nemali v našom živote zhasnúť, mali by sme v na-
šich srdciach udržiavať ich plamene. Nezabúdajme na to, 
keď budeme zapaľovať sviečky na adventných vencoch  
v našich domácnostiach. V tomto roku sa aj v našej obci 
rozsvietila bohatšia  vianočná výzdoba a rozhoreli sviečky 
na veľkom adventnom venci, ktorý je umiestnený pri pa-
mätníku J. Smreka. Spolu s vianočným stromčekom budú 
dotvárať občanom v obci sviatočnú atmosféru blížiacich 
sa vianočných sviatkov.

 Mnohí sa tešia z vlastnoručne vyrobeného adventné-
ho venca. Niekto má rád tradičné, niekto moderné a ne-
všedné. Pre inšpiráciu ponúkame návod na výrobu medo-
vníkového adventného venca, ktorý prevonia váš domov 
krásnou medovníkovou vôňou. Základom je cesto na me-
dovníky, ktoré podľa uvedeného receptu si môžete zamie-
siť dva dni vopred.

Budete potrebovať: 1 kg hladkej múky T650, 4 vajcia, 
2 ½ lyžičky sódy bicarbóny, 300 g práškového cukru, 150 
g Hery, 250 g medu, 2 ½ lyžičky škorice, 2 ½ lyžice perní-
kového korenia.

Z výkresu vystrihnite predkreslené tvary – kruh (prie-
mer 25 cm) a hviezdu. Šablónu priložte na vyvaľkané 

adVentný čas
Vo väčšine domácností sa v adventnom  období pred Vianocami  postupne každú nedeľu zapaľujú sviečky na adventnom 

venci. Sviečky sú štyri a predstavujú štyri týždne do Vianoc. Viete, čo sa skrýva za týmto zvykom a kde je jeho pôvod?  
Počiatky adventného venca siahajú do začiatku 19. storočia. Nemecký evanjelický farár zhotovil pre deti zo sirotinca, 

ktoré chceli vedieť, kedy už budú Vianoce, veľký drevený kruh. Položil naň 19 malých červených sviečok a štyri veľké biele 
sviečky. Malé sviečky zapaľoval  postupne každý všedný deň v čase adventu a vždy v nedeľu postupne rozsvietil veľkú 
bielu sviečku. A tak nedočkavé deti mohli pomocou sviečok počítať zostávajúce dni do Vianoc.

cesto. Z cesta vyrežete si kruh a štyri hviezdy s otvorom 
pre sviečky, ktoré uložíte na vymastený plech a upečiete. 
Hneď po vytiahnutí z rúry potriete rozšľahaným vaj-
com a ešte zahorúca vložíte do otvoru pripravené sviečky. 
Podľa fantázie ozdobíte polevou z bielka. Keď poleva poriad-
ne stvrdne, začnite jednotlivé časti spájať bielkovou polevou. 
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SpoločenSká rubrika 1. 1. – 31. 10. 2020

nArOdiLi SA
Jakub Kaššovic
Mateo Urban
Maxim Juráček
Dominik Bečica
Adam Šmatlák
Zuzana Jurišová
Júlia Ďurišová
Matias Ďuriš
Eliška Majerovičová
Michaela Balajová
Jakub Chmelina
Charlotte Benková
Simona Maňáková
Timoteo Lutzu
Jasmina Martišková
Juraj Guga
Marcus Branda
Filip Bundala
Alexander Etchu
Oliver Gašper 
Emma Medová                         

OpuStiLi náS 
Rastislav Jurčo
Vladimír Kováčech

Anna Mizeráková
Adam Chlapík
Pavel Hladký
Milan Birás
Anna Fabianová
Ján Struhár

juBiLAnti 

70-roční               
Milan Blaško
Mária Fabianová
Vlasta Hurtoňová
Emília Kaššovicová
Vladimír Mikláš
Anton Motyka
Milan Pavlík
Miroslav Staňák
Jozef Švagera
Terézia Tinková
Vincent Valápka
Božena Zaťková

75-roční               
Mária Berithová
Emília Fabianová
Vilma Gugová

prihlásili sa na trvalý pobyt:              25 obyvateľov

Odhlásili sa z trvalého pobytu:          23 obyvateľov

počet obyvateľov v obci 
k 31.10.2020:                                        1 656

Anna Hladká
Anna Hupčíková
Anna Chrenková
Ján Múdry-Šebík
Viera Oravcová
Ján Pavlík
Ján Vaško
Emília Vlčková

80-roční               
Eva Baňárová
Anna Beňovičová
Milan Kostelanský 
Terézia Liptáková
Vladimír Malík, Ing.
Mojmír Masár
Ján Michalec
Oľga Morišová
Ondrej Sulo 

85-roční               
Kristína Foltínová
Anton Knupp
Ján Moriš 

90-ročná               
Zuzana Berková 

91-ročná               
Emília Struhárová

93-ročná               
Božena Miškerníková

95-ročná               
Alžbeta Barčáková
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